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Prodloužené metro změní jízdní řády, 
většina tramvají i autobusů pojede jinak

Do zprovoznění metra do Motola zbývají dva měsíce. Se spuštěním nové trasy dojde k zásadním změ-
nám v organizaci povrchové dopravy převážně v Praze 6. Na fotografii výstup ze stanice Bořislavka.

Kardinál navštívil radnici

Kardinál Dominik Duka přijal pozvání staros-
ty Ondřeje Koláře, aby do nového roku požeh-
nal lidem v Praze 6, radnici i úředníkům. Duka
hovořil o optimismu i službě lidem.

(více na str. 23)
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OVelikonočním pondělí 6. dubna se rozjede metro
z Dejvic do Motola. Současně s tím zasáhnou
Prahu 6 největší změny v povrchové dopravě za
poslední roky. O jejich rozsahu  a dopadu na oby-
vatele Prahy 6 radnice intenzivně jedná.

Návrh změn, které se zásadně dotknou Prahy 6,
v lednu představila společnost Ropid, která je hlav-
ním organizátorem dopravy v metropoli. Radnice
proto zorganizovala anketu na webových stránkách.
Bě hem týdne lidé zaslali tři tisíce připomínek a pod-
nětů. 

„Všechny připomínky, které nám sousedé z Pra -
hy 6 posílají, společně s peticí za zachování tramva-
jové linky 18, předáme Ropidu a budeme se snažit
o jejich maximální vstřícné řešení,“ uvedl starosta
On dřej Kolář (TOP 09). „Rádi bychom dali na při-
pomínky ví ce času, avšak Ropid požaduje dodání
stanoviska radnice do 6. února,“ dodal.  

Definitivní rozhodnutí o změnách pak podle tis-
kového mluvčího Ropidu Filipa Drápala padnou
v polovině února. 

Prioritou šestkové radnice je zachovat kvalitní, lo-
gickou a pohodlnou dopravní obslužnost těch částí
Prahy 6, kterých se otevření nového metra bezpro-
středně týká. Přestože vedení radnice i lidé vnímají

řadu změn jako pozitivní, některé změny jsou pro ně
nepřijatelné. „Plánované změny ve stávající podobě
by měly zásadní negativní dopad na obyvatele Břev-
nova,“ vysvětluje Kolář. Podle návrhu Ropidu by se
mělo oslabit přímé autobusové spojení Břevnova
s Dejvicemi, autobusy 174 a 180 by měly končit na
Hradčanské. „To považujeme za nepřijatelné. Poža-
dujeme zachování četnosti a směru linek. Spuštění
nových stanic metra se Břevnova netýká, není proto
důvod povrchové spoje omezovat,“ říká zástupkyně
starosty pro dopravu Petra Kolínská (SZ). 

Podobně se vyjádřili lidé v diskuzních fórech
a v anketě připravené radnicí: „Osekání linky 174
a přetrasování 180 úplně odřízne Břevnov a okolí od
přímého spojení s Dejvicemi, nemluvě o tramvaji 8,
kte rá tvořila přímé spojení s oblastí Florence. V kaž-
dém směru přibude přestupů a cestovní doba se pod-
statně prodlouží,“ uvedl na facebooku Prahy 6 pan
Petr Z. Proti změnám na lince 174 přišla více než
stovka nesouhlasných komentářů.

Částečné spojení Břevnova s Dejvicemi má za-
jistit expresní linka 118, která bude vyjíždět ze Stra-
hovského tunelu. Tu Praha 6 vítá. „Expresní spojení
Vítězného náměstí s Andělem, tedy s Prahou 5, jsme

OBYTNÝ D M VELESLAVÍNSKÁ

www.veleslavinska.cz
tel.: 603 152 864 / 603 152 866

NOVÉ BYTY U METRA

S0223
(pokračování na str. 3)

3. JEDNÁNÍ
ZASTUPITELSTVA MČ PRAHA 6

se koná ve čtvrtek 26. 2. ve 13 hod.
v 6. patře budovy ÚMČ Praha 6

INTERPELACE OD 15 HOD.
Na programu rozpočet MČ Praha 6

pro rok 2015.
Kompletní program od 16. 2.

na www.praha6.cz
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Tramvaje (pouze změněné)
V provozu celodenně v sólo vozech v trase: Sídliště Petřiny – Hrad-
čanská – Strossmayerovo náměstí – Nádraží Holešovice – Palmovka
– Biskupcova – Želivského – Strašnická – Nádraží Hostivař. Ve zruše -
ném úseku je nahrazena metrem A a linkami 5 a 20. 

V úseku Hradčanská – Dlouhá třída je vedena přes Strossmayerovo
náměstí (v úseku přes Malostranskou je nahrazena linkami 6 a 8). Na-
výšení kapacity (dvouvozové nebo kloubové tramvaje).

Ze zastávky Újezd jede přes Malostranskou, Hradčanskou a Vítězné
náměstí do zastávky Nádraží Podbaba. V provozu celodenně, je navý-
šena kapacita (dvouvozové nebo kloubové tramvaje). V úseku Újezd
– Sídliště Barrandov je nahrazena linkami 8 a 15.

Ve směru od Starého Hloubětína je ze zastávky Dlouhá třída odkloně-
na na Malostranskou a dále po trase současné linky 20 přes Újezd a
Anděl do zastávky Sídliště Barrandov. V úseku Dlouhá třída – Stros s-
mayerovo náměstí – Nádraží Podbaba je nahrazena linkami 5 a 26.

Pojede od Vozovny Pankrác přes Karlovo náměstí/Odborů po trase
současné linky 14 přes Václavské náměstí, Ortenovo náměstí do za-
stávky Výstaviště Holešovice. V úseku Karlovo náměstí – Petřiny je
nahrazena linkami 2, 6 a 22. 

Ve směru od Divoké Šárky je ze zastávky Újezd odkloněna po trase
současné linky 22 přes Národní třídu, Karlovo náměstí, Náměstí Míru
do zastávky Čechovo náměstí. V úseku Malostranská – Újezd – An děl
– Sídliště Barrandov je nahrazena linkou 8.

V úseku Malostranská – Národní divadlo jede rychlejší trasou přes
Staroměstskou, v původním úseku přes Újezd je nahrazena linkami 6
a 20.

V oblasti Prahy 6 jede nově z Nádraží Podbaba (v úseku Vítězné ná-
městí – Divoká Šárka je nahrazena linkou 5). Dále je ze zastávky Ol-
šanské náměstí odkloněna přes Floru do zastávky Olšanské hřbitovy
(v úseku Olšanské náměstí – Nádraží Hostivař je nahrazena linkami 2,
9 a 14). O víkendech jsou nasazeny sólo vozy.

Autobusy (pouze změněné)
Linka je prodloužena po trase současné linky 264 o úsek Bílá Hora –
Sídliště Řepy. Posílení provozu v pracovní dny vloženými spoji
v úseku Bílá Hora – Nádraží Veleslavín.

Linka je prodloužena o úsek Smíchovské nádraží – Anděl – Vozovna
Střešovice – Dejvická (vedena Strahovským tunelem). Posílení pro-
vozu v pracovní dny dopoledne. O víkendech nově nasazeny kloubo-
vé vozy.
Linka je zkrácena ke stanici metra Nádraží Veleslavín. Ve zrušeném
úseku je nahrazena metrem a tramvajovými linkami.

Linka je ze zastávky Hanspaulka odkloněna k nové stanici metra Bo-
řislavka.

Nové číslo pro sloučené dosavadní linky 214 a 225 vedené v uprave-
né trase: Nové Butovice – Nad Malou Ohradou – Velká Ohra da – Luka
– Stodůlky – Slánská – Staré náměstí – Sídliště Na Dědině – Divoká
Šárka – Nádraží Veleslavín. Obsluha Bílé Hory a Staré Ruzyně je na-
hrazena linkou 108. Nově metrobus.
Linka je zkrácena ke stanici metra Bořislavka. Ve zrušeném úseku je
nahrazena metrem a tramvajovými linkami.

Linka je sloučena s linkou 216 do upravené trasy: Nové Butovice –
Nemocnice Motol – Vypich – Poliklinika Petřiny – Vozovna Střešovice
– Bořislavka. Nově v provozu celodenně, celotýdenně, v úseku Nové
Butovice – Poliklinika Petřiny v provozu pouze v pracovní dny cca do
21:00. V úseku Nemocnice Motol – Nemocnice Na Homolce je na-
hrazena linkou 167.

Linka je v úseku Šafránkova – Píškova vedena přes Nové Butovice.
V úseku Vypich – Hradčanská jede nově pouze ve špičkách pracovních
dnů (nahrazena metrem a linkou 180). V úseku přes Mládí a Luka je
nahrazena linkami 142, 179, 301 a 352.

Nová trasa: Vypich – Nemocnice Motol – Bucharova – Mládí – Luka
– Řeporyjské náměstí – Třebonice. V původní trase (Nové Butovice –
Letiště) nahrazena linkami 168, 174 a 191. V úseku Řeporyjské ná-
městí – Třebonice jede pouze část spojů.

V oblasti Dejvic je linka nově vedena na Hradčanskou (ve směru na
Dejvickou nahrazena linkou 118), v úseku Sídliště Řepy – Zličín ve-
deny všechny spoje (posílení provozu), posílení provozu v pracovní
dny dopoledne v celé trase.

Linka je prodloužena po trase současné linky 179 o úsek Sídliště Pe-
třiny – Ciolkovského – Letiště. Navíc je zřízena zastávka OC Šestka.
Posílení provozu v úseku Stadion Strahov – Sídliště Petřiny zkráce-
ním intervalu na polovinu. V úseku Ciolkovského/OC Šestka – Letiš-
tě jede pouze část spojů.

Linka je zrušena sloučením s linkou 168.

Linka je zrušena (Dejvická – OC Šestka) a nahrazena metrem a lin-
kami 142 a 191. Výrazně je tím posílen provoz mezi metrem A a Síd-
lištěm Na Dědině oproti současné lince 218.

Linka je sloučena s linkou 214 a přečíslována na 142.

Příměstské linky (pouze změněné)
Linka je zkrácena ke stanici metra Bořislavka.

Linka je zkrácena ke stanici metra Bořislavka.

Ve směru Motol zřízena zastávka Vypich.

Linka je prodloužena za zastávky Luka přes Mládí a Nemocnici Motol
do zastávky Vypich.

Linka je zkrácena ke stanici metra Bořislavka.

Linka je prodloužena ze zastávky Zličín přes Lidečskou, Bílý Berá-
nek a Nemocnici Motol do zastávky Vypich.
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Návrh změn jednotlivých linek povrchové dopravy
od 6. dubna 2015

Navrhované změny v kompletní podobě jsou k vidění
na www.ro pid.cz.

Změny, které se týkají Prahy 6, k vidění na www.praha6.cz.
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Prodloužené metro změní jízdní řády, 
většina tramvají i autobusů pojede jinak (dokončení ze str. 1)

chtěli a věříme, že bude rychlé,“ do-
dává Kolínská. Pozitivní ohlas má 118
i mezi lidmi, radnice dostala 85 sou-
hlasných komentářů. Podle mluvčího
Ropidu Filipa Drápala bude spojení
dvakrát rychlejší než tramvají.

Vedení Prahy 6 obecně oceňuje, že
se podařilo zachovat v dostatečné ka-
pacitě a intervalech páteřní tramvajové
linky po trasách Jugoslávských Party-
zánů, Bělohorská, a dokonce i na Ev-
ropské, kde souběžně vede pod zemí
metro. 

Petřiny se bouří
Lidé z Petřin, Střešovic a Ořechov-

ky mají přijít o přímé tramvajové spo-
jení s centrem města, které jim bez
přestupu zaručila linka č. 18. Ta by od
dubna po své trase neměla jezdit
vůbec. Částečně ji má nahradit metro
(spojení na Malostranskou, Staroměst-

skou a dále) a tramvajová linka „dvoj-
ka“. Ta nově ne zatočí do Dejvic, ale
přes Hradčanskou bude pokračovat na
Nádraží Hostivař. Proti zrušení linky
18 vznikla petice, pod kterou se během
pěti dnů shromáždilo 1500 podpisů.
„Navrhované spojení přinese zhoršení
dopravní obslužnosti i komfortu do-
pravy zejména pro obyvatele se sníže-
nou mobilitou či rodiny s kočárky.
Nová stanice metra může přinést zlep-
šení obslužnosti nejbližšího okolí, ne-
řeší však potřeby většiny území histo-
ricky vázaného na tramvajovou trať,“
píše se mimo jiné v petici. Lidé svými
podpisy vyzývají vedení Prahy 6, aby
se zasadilo o vedení o zachování linky
18 v její stávající trase. Podle místo-
starostky Petry Kolínské jsou stížnos-
ti z Petřin pochopitelné, ale je potřeba
brát v úva hu i argumenty protistrany.

Anketa ke změnám
� 2413 připomínek přišlo prostřed-

nictvím webové ankety
� 300 přišlo emailem nebo telefo-

nicky
� 643 reakcí se změnami souhlasí 
� 1770 reakcí změny odmítá a má

výhrady

Autobusový terminál na Veleslavíně začne sloužit společně se spuštěním metra
jako konečná stanice pro autobusy přijíždějící po Evropské do centra.

Dopravní podnik připravuje rekon-
strukci tramvajové tratě na Petřiny
v celém úseku ulic Střešovická a Na
Petřinách včetně rekonstruk ce smyč-
ky na Heyrovského náměstí. V lednu
bylo zahájeno staveb ní řízení. 

Součástí stavby má být rekonstruk-
ce pěti zastávek Sibeliova, Ořechovka,
Baterie, Vojenská nemocnice a Větrník
na bezbariérové, zastáv ky dostanou
přístřešky. Projekt počítá se zatravně-
ním pásu mezi kolejemi. U zas távky
Větrník by mělo při rekonstrukci dojít
k posunu zastávky za křižovatku smě-
 rem z centra, čímž se sjednotí posta-
vení obou zastávek. Celkově pak kři-

žovatka bude doplněna světelnou sig-
nalizací. 

Úřad Prahy 6 v rámci koordinova-
ného stanoviska požaduje, aby byly
trakční sloupy tramvajového vedení
přemístěny z chodníků ke kolejím.
Současně navrhl doplnit u zastávek
další místa pro přecházení.

Do konce roku plánuje dopravní
podnik rekonstrukci tramvajové trati
na Evropské včetně zastávek, a to
v úseku od křižovatky s Thákurovou
ulicí po Bořislavku. Magistrát vydal
pro stavbu povolení. Budou rekon-
struovány tři zastávky, mezi kolejemi
bude travnatý pás.

Připravují se rekonstrukce
tramvajových tratí

„Obyvatelé Petřin mají přímo upro-
střed sídliště stanici metra, s nímž se
do centra měs ta svezou bezkonku-
renčně nejrychleji, a tak lze očekávat
určitý pokles zájmu o tramvajovou do-
pravu. Linka 18 v dnešní trase vede
přes stanice metra A Hradčanská, Ma-
lostranská i Staroměstská, kam to bude
rychlejší metrem,“ uvedl Filip Drápal,
mluvčí Ropidu. 

I u ostatních tramvajových linek
dojde k velkým změnám. Po Evropské
pojedou linky č. 5 a 20. Dvacítka už
nově nepojede na Barrandov, ale od
Újez du městem do Vršovic. Z Bílé
Hory stále pojedou linky 22 a 25, ale
dvaadvacítka to vezme do města rych-
lejší trasou přes Staroměstskou. Do
Podbaby povedou linky 26 a 6.

Kompletní přehled změn včetně in-
teraktivní mapy je k dispozici na webu
www.ro pid.cz.

Konečná Nádraží Veleslavín
Autobusový terminál na Veleslaví-

ně bude od dubna konečnou stanicí pro
všechny autobusy, které pojedou po
Evropské ve směru do centra. Jedná se
o autobusy z okolních obcí, ale také
o linku 119 přijíždějící z Dědiny. Stej-
ně tak příměstské linky, které přijíždě-
jí ve směru od Jenerálky nebo autobus
131 z Hanspaulky, budou no vě končit
u stanice metra Bořislavka. Do centra
lidé budou pokračovat metrem nebo
tramvají. 

Mezi nejkomentovanější změny pa -
tří autobusová linka 179, která má být

v původní trase nahrazena linkami
191, 168 a 174. Z jízdního řádu zmizí
lidem linka 216, která bude nově jezdit
pod číslem 168 v upravené trase z Bo-
řislavky do Nových Butovic.

Linka 18 má zmizet z jízdního řádu
Prahy 6. Lidé podepisovali petici za
její zachování. Radnice o tom bude
jed nat s ROPIDem.

Návrh trasy expresní autobusové linky č. 118, která bude jezdit z Dejvic Stra-
hovským tunelem směrem k Andělu a pokračovat na Spořilov.
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Zhruba devět set dětí mohou od září
přijmout mateřské školy v Praze 6 na
místa, která se uvolní odchodem
před školáků do škol. Přihlášky lze
podávat do libovolně vybraných ško-
lek. O přijetí či nepřijetí rozhoduje
bodové hodnocení podle jednotných
kritérií, která stanovily ředitelky ško-
lek. Přihlášky se přijímají na konci
února.

„Počet podávaných žádostí o přije-
tí není limitován. Podání několika při-
hlášek rozhodně zvyšuje pravděpo-
dobnost přijetí do některé ze školek,“
říká vedoucí odboru školství Prahy 6
Lenka Stehnová. 

Nemusí to však být vždy ta, kterou
rodiče preferují. Počet volných míst ve
školkách rodiče zjistí na webových
stránkách jednotlivých školek. Čísla se
však ještě mohou měnit v souvislosti
s odklady školní docházky. Nejvý-
znamnějším kritériem pro přijetí dítě-

te je adresa bydliště. Největší šanci na
přijetí proto mají děti, které mají dlou-
hodobě trvalý pobyt v Praze 6. „Krité-
ria jsou nastavena tak, že upředno-

stňují děti s  trvalým pobytem na
území městské části Praha 6 před
dětmi přihlášenými po 1. lednu  2014,“
upozorňuje Stehnová. 

Trvalý pobyt prokazuje rodič dítěte
předložením platného průkazu totož-
nosti společně s rodným litem dítěte
při podávání žádosti. Pokud není místo
trvalého pobytu dítěte shodné s mís-
tem trvalého pobytu rodičů,  předloží
rodič potvrzení o trvalém pobytu dítě-
te.

Dalším faktorem pro rozhodnutí
o přijetí je věk dítěte. Ze zákona mají
přednost předškolní děti, které je škol-
ka povinna přijmout. Tříleté děti spl -
ňující kritéria trvalého pobytu by měly
být přijímány v pořadí podle věku.
Bude-li o některou mateřskou školu
enormně velký zájem, lze očekávat, že
by mezi nepřijatými dětmi byly zej-
ména ty nejmladší. 

Kritéria pro přijetí, počty volných
míst v MŠ pro zápis a konkrétní po-
drobnější informace najdete na webo-
vých stránkách jednotlivých mateř-
ských škol. 

Místa ve školkách by dětem z Prahy 6 měla stačit

Fakultní MŠ se speciální péčí Arabská 20/681, Vokovice www.skolka.org

MŠ Antonína Čermáka součást ZŠ A. Čermáka 6/1022, Bubeneč www.zscermaka.cz

MŠ Bělohorská – pracoviště MŠ součást ZŠ, Bělohorská 1/2557 Břevnov www.zstgmruzyne.cz/cs/ms-belohorska/

MŠ Bílá součást ZŠ, Bílá 1/1784, Dejvice www.msbila.cz/

MŠ Bubeníčkova Bubeníčkova 6/1880, Břevnov www.ms-bubenicek.cz

MŠ Červený vrch součást ZŠ, Alžírská 647, Vokovice www.zscvrch.cz/

MŠ Čínská Čínská 33/1950, Dejvice www.mscinska.cz

MŠ Ch. de Gaulla Charlese de Gaulla 18/832, Bubeneč www.degaulla.cz

MŠ Janákova součást ZŠ A. Čermáka, Janákova 9/2358, Dejvice www.zscermaka.cz

MŠ Jílkova Jílkova 3/1700, Břevnov www.msjilkova.sweb.cz 

MŠ Juárezova Juárezova 24/1037, Bubeneč www.msjuarezova.cz

MŠ Kohoutek součást ZŠ Hanspaulka, Fetrovská 2b/2579, Dejvice www.zshanspaulka.cz/kohoutek/

MŠ Libocká Libocká 66/148, Liboc www.mslibocka.cz

MŠ Meziškolská Sartoriova 1/34, Břevnov www.ms.meziskolska.sweb.cz

MŠ Mládeže součást ZŠ J. A. Komenského, Mládeže 19/1788 www.jakomenskeho.cz/materska-skola/

MŠ Motýlek Arabská 10/684, Vokovice www.msmotylek.wz.cz

MŠ Na Dlouhém lánu Nechanského 3/589, Vokovice www.naseskolka.cz

MŠ Na Okraji Na Okraji čp. 301, Veleslavín www.msnaokraji.petriny.cz

MŠ Parléřova Parléřova 2a/47, Hradčany www.msparlerova.cz

MŠ Petřiny - jih Šantrochova 2/1800, Břevnov www.petrinyjih.cz/index.php

MŠ Pod Novým lesem součást ZŠ Červený vrch, Pod Nov. lesem 98/8, Veleslavín www.zscvrch.cz

MŠ Sbíhavá Sbíhavá II 2/360, Liboc www.sbihava.cz

MŠ Stochovská součást ZŠ T. G. M., nám. Čes. povstání 6/511,Ruzyně www.zstgmruzyne.cz/cs/ms-stochovska/

MŠ Šmolíkova Šmolíkova 3/865, Ruzyně www.mssmolikova.cz

MŠ Terronská Terronská 20/200, Bubeneč www.terronska.cz

MŠ Tychonova součást ZŠ nám. Svobody 2, Tychonova 8/265 www.zs-ns2.cz/

MŠ Velvarská Velvarská 31a/2600, Dejvice www.msvelvarska.cz

MŠ Vokovická Vokovická ev.č. 28, Vokovice www.msvokovicka.cz

MŠ Volavkova Volavkova 7/1877, Petřiny www.msvolavkova.cz

MŠ Za Oborou součást ZŠ T. G. M., Za Oborou 3/2412, Břevnov www.zstgmruzyne.cz/mszaoborou/

Waldorfská MŠ Dusíkova 3/1946, Petřiny www.wmsdusikova.cz

MŠ Čtyřlístek součást MŠ Na Dlouhém lánu, Na Dl. lánu 43/555, Vokovice www.zsdlouhylan.cz

MŠ Emy Destinnové součást ZŠ Emy Destinnové, nám Svobody 3, Bubeneč www.zsemydestinnove.cz

Praha 6 pracuje na rozšíření kapacit školek. V lednu nastoupily děti do nově
postavené budovy při MŠ Čínská.  
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Školky v posledních letech doslo-
va „praskají ve švech“. Jaká bude si-
tuace letos? 

V předešlých letech věnovala
městská část hodně úsilí i prostředků,
aby se dokázala vyrovnat s populační
vlnou, která dospěla do školek. Dnes
to vypadá tak, že budeme požadavky
rodičů dětí starších tří let z Prahy 6
schopni uspokojit. 

Musíme se ale velmi rychle při-
pravit na to, až se nám tato populační
vlna přelije do základních škol, což
bude velmi brzy. Takže hledáme re-
zervy v kapacitách škol, chystáme se
také v nejžádanějších lokalitách sta-
vět, otevíráme otázku případných
půdních vestaveb ve vhodných ško-
lách. Musíme ovšem myslet i na
dobu, až silné populační ročníky zes-
lábnou. Je to docela inspirativní úkol. 

Nabídne Praha 6 nějaké řešení
rodičům, jejichž dítě se do školky ne-
dostane? 

Podle našich údajů bychom měli
být schopni uspokojit drtivou většinu

rodičů trvale žijících v Praze 6, kteří
chtějí dát své děti po dovršení třetího
roku života do školky. Někdy se
ovšem může stát, že to nebude ta, kte-
rou mají přímo za rohem. 

Podle pravidel nastavených vede-
ním školek mají větší šanci na přije-
tí děti s trvalým pobytem v Pra ze 6
minimálně od ledna loňského roku.
Není to diskriminační pro ostatní zá-
jemce?

Radnice musí hájit zájmy svých
občanů a čelit účelovým změnám
trvalého bydliště na Prahu 6 ve snaze
dostat děti u nás do školky, což se
v posledních letech značně rozmohlo.
Délka trvalého pobytu v Praze 6 je
jedním z nástrojů, či chcete-li kritérií,
kterými jsme schop ni zájmy rodičů
z Prahy 6 hájit. 

Někteří rodiče jsou ochotni dát
školce sponzorský příspěvek, aby se
dítě do školky dostalo. Je takový po-
stup podle vás legitimní? 

Kritéria pro přijetí platí pro všech-
ny děti stejná. 

Jak postupovat při zápisu do školky
� Zákonný zástupce dítěte si opatří přihlašovací formuláře (žádost a evi-
denční list) stažením z webu příslušné mateřské školy nebo na adrese
www.jakdoskolky.cz, případně si je vyzvedne na ÚMČ Praha 6 (vstupní hala
nebo odbor školství). 
� Vyplněné dokumenty, včetně lékařského potvrzení, odevzdá do zvolených
ma teřských škol 25. 2. 2015 (v některých MŠ i 24. 2. 2015). Čas pro ode -
vzdá ní stanoví ředitelka MŠ. 
� V MŠ zákonní zástupci dítěte předloží svůj platný průkaz totožnosti, rodný
list dítěte, a pokud není místo trvalého pobytu dítěte shodné s trvalým poby-
tem rodičů,  předloží potvrzení o trvalém pobytu dítěte.
� Termín zveřejnění výsledku zápisu je 10. 3. 2015 od 12 hod. na webu školy
a na vývěsce MŠ se zveřejňují registrační čísla přijatých dětí v pořadí dle bo-
dového hodnocení plnění kritérií.
� Zákonní zástupci přijatých dětí odevzdají 11. 3. v době od 13 do 17 hod.
zápisový lístek do zvolené MŠ a podají zde zpětvzetí žádostí pro školky, kam
o přijetí rovněž žádali. Pokud zápisový lístek nebude odevzdán do MŠ vter-
mínu, bude uvolněné místo postoupeno dalšímu zájemci v pořadí dle kritérií.

Kritéria přijímání dětí do MŠ v Praze 6
TRVALÝ POBYT DÍTĚTE

� na území MČ Praha 6 přihlášené k TP před 1. 1. 2014 ................ 80 bodů
� na území MČ Praha 6 přihlášené k TP po 1. 1. 2014 ................... 65 bodů
� na území jiné MČ nebo obce ............................................................ 1 bod

VĚK DÍTĚTE DLE NAROZENÍ 
� před 1. 9. 2010 .............................................................................. 45 bodů
� od 1. 9. 2010 do 31. 8. 2011 ......................................................... 11 bodů
� od 1. 9. 2011 do 31. 8. 2012 ........................................................... 7 body
� od 1. 9. 2012 do 31. 12. 2012 ........................................................... 1 bod

INDIVIDUÁLNÍ SITUACE DÍTĚTE 
� dítě je hlášeno k celodenní docházce ........................................... 10 bodů
� MŠ navštěvuje ke dni zápisu sourozenec ....................................... 4 body
� dítě je hlášeno k polodenní docházce ............................................... 1 bod
V případě rovnosti bodů se děti přijímají dle věku dětí od nejstaršího. Do bo-
dového systému budou zařazovány žádosti odevzdané v řádném termínu.

O zápisech do školek
S místostarostou Janem Lacinou

Rada městské části na základě ná-
vrhů předsedů politických klubů za-
stupitelstva Prahy 6 i občanských ini -
ciativ jmenovala nové předsedy a čle -
ny patnácti zřízených komisí rady pro
toto volební období.

Komise pracují jako iniciativní
a poradní orgány rady, která projedná-
vá jejich stanoviska a náměty, které jí

komise předkládají v rámci oblastí jim
vymezené činnosti. Komise se scháze-
jí zpravidla jednou za měsíc a jejich
jednání jsou neveřejná. 

Šestka přináší kompletní seznam
komisí a kontakty na předsedy komisí.
Složení všech komisí zastupitelstva je
k dispozici na webových stránkách
www.pra ha6.cz.

Komise majetkové politiky 
Zdeněk Hořánek /ANO 2011/,
zhoranek@praha6.cz
Komise pro výchovu a vzdělávání
Jiří Růžička /TOP 09/,
jruzicka@praha6.cz
Komise životního prostředí 
RNDr. Jakub Hruška /TOP 09/,
jhruska@praha6.cz
Komise dislokační 
Ing. Alan Zubr /ODS/,
azubr@praha6.cz 
Komise územního rozvoje 
MUDr. Antonín Nechvátal /SZ/,
anechvatal@praha6.cz
Komise kulturní 
Mgr. Jan Bartůšek /KDU-ČSL/,
jbartusek@praha6.cz
Komise bytové politiky 
Mgr. Jan Sládek /SZ/,
jsladek@praha6.cz
Komise strategického rozvoje
MČ Praha 6 
Mgr. Jan Lacina /STAN/,
jlacina@praha6.cz

Komise pro sociálně
bytové otázky
MUDr. Iveta Borská / STAN/,
iborska@praha6.cz
Komise pro sociální a zdravotní
problematiku 
MUDr. Marián Hošek /KDU-ČSL/, 
mhosek@praha6.cz 
Komise „Zdravá šestka“
Ing. Marie Pojerová /ODS/,
mpojerova@praha6.cz 
Komise pro sportovní
a volnočasové aktivity 
Mgr. Marek Baxa /TOP 09/,
mbaxa@praha6.cz
Komise bezpečnostní 
PhDr. Miloš Balabán Ph.D. /ČSSD/,
mbalaban@praha6.cz 
Komise dopravní 
MUDr. Zdeněk Žižka /TOP 09/,
zzizka@praha6.cz 
Komise pro otevřenou radnici
a informační technologie 
Mgr. Oldřich Kužílek /STAN/,
okuzilek@praha6.cz

Ze zastupitelských klubů
Zastupitelský klub TOP 09: předseda: Ing. Jaromír Vaculík, tel. 778 520 994,
jvaculik@praha6.cz. Místopředseda Ing. Milena Hanušová, tel.. 737 209 713,
mha nusova@praha6.cz. Místopředseda Jiří Růžička, tel. 602 176 922, jruzic -
ka@praha6.cz. E-mail: zastupitelskyklubpraha6@pha.top09.cz.
Zastupitelský klub ANO Praha 6: Předseda Ing. Roman Mejstřík, rmej-
strik@praha6.cz, 603 418 940; 778 543 832. Místopředseda Zdeněk Hořá-
nek, zhoranek@praha6.cz, 602 336 140. Schůzka je možná po domluvě. 
Zastupitelský klub STAN: předseda klubu Jan Lacina, jlacina@praha6.cz, tel.
775 755 140.
Zastupitelský klub Strany zelených: předseda: radní MUDr. Antonín Nechvá-
tal, tel.: 774 077 650, anechvatal@praha6.cz, zástupkyně starosty: Mgr. Pe tra
Kolínská, tel.: 776 552 022. pkolinska@praha6.cz, zastupitelky: Mgr. Pavla Du-
cháčková Chotková, tel.: 608 260 230, pduchackova@praha6.cz, Mgr. Karolína
Brabcová, tel.: 731 321 737, kbrabcova@praha6.cz, zastupitelé Mgr. Jan Sládek,
tel.: 775 999 689, jsladek@praha6.cz, Ing. Vladimír Šraier, MBA, tel.: 602 276
999, vsraier@praha6.cz.
Zastupitelský klub ODS: Ondřej Matěj Hrubeš, oblastní manažer, e-mail:
os.praha6@ods.cz, adresa: Oblastní kancelář ODS Praha 6, Vítězné nám. 13,
160 00 Praha 6. Telefon: 734354178.
Zastupitelský klub ČSSD: Setkání se zastupiteli ČSSD (Miloš Balabán, René
Pekárek, Štěpán Stupčuk, Lucie Válová) lze dohodnout na obvodním sekretariá-
tu ČSSD v Praze 6, Bělohorské tř. č. 76; telef. čísla 220 510 887, 602 459 163,
příp. e-mail: ovv.praha6@cssd.cz, nebo je přímo kontaktovat na www.praha6.cz.
Zastupitelský klub KSČM: Setkání občanů se zastupiteli KSČM lze dohodnout
v sekretariátu OV KSČM v Zikově ulici č: 21; tel: 224 324 168 nebo 224 325 877;
nebo přímo s jednotlivými zastupiteli: PhDr. Helena Briardová tel. 723 607 243,
Ing. Jiří Dolejš tel. 775 733 171(asistent), JUDr. Ivan Hrůza tel. 296 814 111.

Komise zastupitelstva
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Lakýrnické práce
Renovace

oken–dveří-nábytku
Zafrézované těsnění

oken a dveří
Případné přesklívání

mob: 603 279 629

krátkodobá
kognitivně behaviorální

PSYCHOTERAPIE
Mgr. Lukáš Legner
Verdunská 725/23

250m od metra Dejvická
tel.: 608 550 261

www.lukaslegner.cz
S0217 S0203 S0220S0222

INZERCE

Část nově postavené administrativní
budovy v Dejvicích obsadí pobočka
největšího světového internetového
obchodu Amazon. Do kanceláří se
nastěhují stovky zaměstnanců. 

„Amazon si pronajal kanceláře v no -
vé budově The Blox, která vyrostla
vedle stanice metra Dejvická. Celkem
si zde pronajmeme dvě podlaží, dohro-
mady 5 800 metrů čtverečních,“ uvedl
mluvčí Amazonu Karel Taschner.
V kan celářích bude už od poloviny
roku pracovat několik stovek zamě-
stnanců, především odborníci na lidské
zdroje, IT, řízení provozu či logistiku.

Mohou se místní lidé obávat zahuš-
tění provozu v Dejvicích? „Parkování
pro zaměstnance je v dostatečné míře
zajištěno přímo v budově. Vzhledem

k je jí výhodné poloze nicméně předpo-
kládáme, že většina zaměstnanců bude
k dopravě do práce využívat právě
MHD,“ vysvětluje mluvčí s tím, že
Ama zon chce být Praze 6 dobrým sou-
se dem. „A také místním občanům chce-
me nabídnout pracovní místa v blízkos-
ti jejich domovů. Pokud by měli o práci
v korporátní kanceláři Amazonu zá jem,
mo hou se podívat na náš web, kde naj-
dou seznam vypisovaných po zic,“ do-
plňuje Taschner. Fir ma současně v létě
plánuje otevřít sklad v Do brovízi, v něm
bude pracovat až 2 tisíce lidí. 

Nová budova stojí na obecním po-
zemku a k jejímu zprovoznění dojde
v prvním pololetí. Historií jejího vzni-
ku a pozadím stavby se Šestka bude za-
bývat v některém z následujících čísel.

Budovu The Blox obsadí Amazon

Básník českého filmu, geniální tvůrce,
jehož díla jsou označována za pokla-
dy české filmografie. Režisér Franti-
šek Vláčil má v Praze 6 pamětní
desku na domě, kde žil posledních
deset let svého života. Slavnostní od-
halení za přítomnosti jeho synů
Františka a Jana se uskutečnilo 27.
ledna, kdy si filmový svět připomenul
16. výročí jeho úmrtí. 

„Od Prahy 6 je to velmi pěkný
počin připomínky mého otce a děkuju
všem, kteří se o to zasloužili. Na dru-
hou stranu je mi trošku líto, že se na

sklonku života a za jeho života tohoto
významného ocenění nedostalo otci už
tehdy, děkuji, “ řekl syn režiséra Fran-
tišek. Na výjimečného umělce za-
vzpomínal také herec Jan Kačer, který
mimo jiné ztvárnil roli rytíře Armina
von Heide ve Vláčilově filmu Údolí
včel: „Co může o tvůrci říct víc než
jeho dílo? A Franta byl úplně stejný
jako jeho filmy. Fungovala jednota
mezi ním a tím, co dělá.“ Kačer ve své
vzpomínce zmínil souznění mezi Vlá-
čilovým uměním a poetikou Vladisla-
va Vančury, podle jehož knihy vzniklo

jeho nejobdivovanější dílo Marketa
Lazarová.

„Režisér, kterého já osobně pova-
žuji za nejlepšího tvůrce, má svou
vůbec první pamětní desku. Ve Vláči-
lově rodišti v Českém Těšíně se v mi-
nulosti o pamětní desce jednalo, ale
nakonec se to neuskutečnilo,“ upozor-
nil radní pro kulturu Jan Lacina. Měst-
ská část za desku, která je umístěna na
domě v Čínské ul. 5 zaplatila 185 tisíc
korun. Radní Antonín Nechvátal po -
dotkl, že bude znovu usilovat o to, aby
Vláčil získal také čestné občanství
Prahy 6. Odpoledne bylo pro veřejnost
připraveno zdarma promítání doku-
mentu Osudové opojení F. Vláčila.
S Vláčilovými filmy se lidé mohli se-
známit také v loňském roce, kdy mu
byl věnován na Ořechovce festival
u příležitosti nedožitých devadesátin. 

Režisér František Vláčil má v Bubenči pamětní desku 

„Pamětní desku jsem pojal jako filmové políčko, je černobílá, jako byly Vláči-
lovy černobílé filmy, je stříbrná, jako stříbrné filmové plátno a text je pojat jako
závěrečné titulky od filmu,“ vysvětlil autor desky Tomáš Medek.

Synové režiséra Jan a František odha-
lili pamětní desku věnovanou otci na
domě v Čínské ulici.

František Vláčil (19. 2. 1924 Český Těšín – 27. 1. 1999 Praha) patří k nej-
uznávanějším českým filmovým tvůrcům. Do dějin domácí kinematografie se
zapsal svou monumentální historickou freskou Marketa Lazarová považova-
nou za nejlepší tuzemský film všech dob. Pro mimořádné výtvarné cítění byl
označován za básníka a malíře stříbrného plátna. Uznání mu přinesly i další
snímky Údolí včel, Ďáblova past, Stíny horkého léta, Adelheid, Dým bram-
borové natě, Koncert na konci léta, Mág či Hadí jed. V roce 1994 převzal
prvního Českého lva za celoživotní dílo.
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Nové představenstvo akciové společ-
nosti SNEO, jejímž jediným akcioná-
řem a vlastníkem je městská část
Praha 6, zahájilo reorganizaci spo-
lečnosti i plánování dalších projektů.

Začala hloubková kontrola činnos-
ti a hospodaření a vedení provedlo zá-
sadní personální změny. Ve společnos-
ti skončili tři ze čtyř ředitelů včetně ge-
nerálního. Postup schválila rada měst-
ské části. „Není možné, aby si SNEO
na činnosti, které má ve své náplni, na-
jímalo externí firmy a platilo dalším
subjektům. Není ani možné, aby vede-
ní společnosti předem plánovalo, jak
budou probíhat veřejná výběrová říze-
ní. Nové vedení má společnost resus-
citovat, nastavit odpovídající vztahy
s obcí, naplánovat a začít zásadní pro-
jekty a důsledně vykonávat správu
svě řených nemovitostí,“ vysvětluje
sta rosta Ondřej Kolář (TOP 09). 

O změnách hovoříme s předsedou
představenstva SNEO a.s. Tomášem
Jílkem.

Nové představenstvo společnosti
SNEO připravuje řadu změn. Čeho se
týkají?

Od prosince pracovalo nové před-
stavenstvo na zmapování situace ve
SNEO. Bohužel jsme nepřevzali spo-
lečnost v dobrém stavu, byť podle eko-
nomiky by se mohlo zdát, že bylo vše
v pořádku. Špatná pověst, nekomuni-
kující vedení, chybějící IT systémy,
neefektivita v organizaci, nejasnosti
okolo některých zakázek. Z uvede-
ných důvodů jsme se proto rozloučili
s většinou bývalého vedení. Tento
krok odstartoval plánovanou reorgani-
zaci, kdy se budeme snažit vrátit
SNEO původnímu účelu, pro který
bylo založeno a v neposlední řadě ho
i symbolicky “vrátit akcionáři” tedy
radě městské části. Máme totiž indicie,
že řada minulých rozhodnutí se ode-
hrála bez plného vědomí akcionáře.

Lidé se zajímají o plánovanou vý-
stavbu bytového areálu Na Dračkách.
Projekt byl v minulosti pozastaven.
Jaké jsou současné plány?

Upřesním, že byl pozastaven prodej
celého projektu. Jsme toho názoru, že
není výhodné prodat projekt, jak o to
bylo usilováno. Další nakládání s pro-

jektem je předmětem vnitřní analýzy,
dílčí činnosti stále běží. Kloníme se
k modelu, kdy by městská část pro-
střednictvím SNEO projekt realizova-
la sama nebo přenechala úplatně tzv.
právo stavby. Konečné rozhodnutí
bude samozřejmě na radě a zastupitel-
stvu. Úkolem SNEO bude připravit
kvalitní a hlavně poctivé podklady
k rozhodnutí. Rozhodně nepůjde o ně-
jaké překotné jednání, jak tomu bylo
v případě navrhovaného prodeje.

Dojde k posunu u stále odkládané
rekonstrukce obecního domu Dejvic-
ká 4?

Každá rekonstrukce by měla být
podřízena budoucímu využití. Na re-
konstrukci Dejvické 4 probíhá řízení
pro získání územního rozhodnutí. Po
jeho dokončení se vrátíme k diskusi
s vlastníkem, tedy městskou částí,
o pří padných změnách ve využití ob-
jektu, např. o doplnění služeb pro ve-
řejnost, poměru bytové a nebytové
části. Ty by pak byly promítnuty do
dalšího stupně řízení (stavební povole-
ní) nebo do řízení změnového. Odbor
správy majetku inicioval přísné po-
souzení stavby z hlediska účelnosti vy-
naložených prostředků, což v minu-
losti nebývalo pravidlem.

Radnice slibovala efektivnější hos-
podaření společnosti. Pracujete i na
tom?

Je to i pro nás hlavní téma, které se
prolíná všemi našimi kroky. Druhým
členem představenstva je pan Ing. Petr
Macháček, který přišel s mnohaletou
zkušeností finančního ředitele nadná-
rodní korporace. Velmi tvrdě a přitom
korektně podrobuje zkoumání ekono-
miku všech činností společnosti. Fak-
tem je, že hospodářský výsledek byl
v minulosti vytvářen spíše uměle než
aby vypovídal o tom, jak efektivně
SNEO funguje. Bohužel je to dáno
i principem toho, jak je placeno svým
hlavním zákazníkem, tedy městskou
částí. Nové představenstvo zahájilo
diskuzi o revizi a případnou změnu sy-
tému tak, aby bylo patrné, zda jsme
dobří hospodáři a pro našeho akcioná-
ře, který reprezentuje občany Prahy 6,
přínosem. A pro to uděláme maxi-
mum. 

Vrátíme SNEO původnímu
účelu, říká nové představenstvo

VECAR
Svatovítská 7

Praha 6 – Dejvice
Tel.: 224 314 361

www.vecar.cz

Autopůjčovna

přímý dovozce

OBKLADY – DLAŽBY
VYBAVENÍ KOUPELEN
www.granito.cz   � granito@granito.cz
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INZERCE

S návrhem rozpočtu Prahy 6 pro rok
2015 se může veřejnost seznámit od
9. února. Od tohoto dne bude k dis -
pozici na webu Prahy 6 a na úřední
desce až do projednání zastupitel-
stvem 26. února. 

Připomínky k návrhu rozpočtu mo -
hou občané uplatnit písemně do 20. 2.,
nejlépe na email podatelna@pra -
ha6.cz, nebo ústně během projednává-
ní zastupitelstvem 26. 2. Krátce před
zveřejněním bude rozpočet projedná-
vat a schvalovat rada na svém výjezd-
ním zasedání. 

Rozpočet je předkládán jako zdro-
jově vyrovnaný, s tím, že běžné výda-
je jsou kryty běžnými příjmy a kapitá-
lové výdaje jsou kryty zapojením pro-
středků, které byly vytvořeny v minu-

lých letech. Příjmy jsou navrhovány
v celkové výši 678 milionů 655 tisíc
korun.

Významnou součástí příjmů měst-
ské části tvoří dotace z rozpočtu hlav-
ního města. V roce 2015 by měla Pra -
ha 6, dle posledních návrhů z hl. m.
Prahy, obdržet dotaci ve výši bezmála
300 milionů korun, což oproti minulé-
mu roku představuje navýšení o 12 mi-
lionů.

Běžné výdaje jsou navrhovány ve
stejné výši jako příjmy. Z kapitálových
výdajů ve výši 277 milionů korun
směřuje polovina plánovaných výdajů
do oblasti školství. Do oblasti bytové-
ho hospodářství, tedy převážně na
opravy obecních domů, jde celých
36 % výdajů z rozpočtu.

Seznamte se
s návrhem rozpočtu

Na pozemcích kolem Džbánu, které
vloni vydražila soukromá společnost
Molepo a plánovala zde bytovou vý-
stavbu, by se stavět nemělo. Investor
neprosadil změnu územního plánu.
Hlav ní město zvažuje odkup pozem-
ků. 

„Iniciativu magistrátu na odkup po-
zemků kolem Džbánu vítáme a v pří-
padě realizace se budeme snažit o pro-
sazení jejich revitalizace a zpřístupně-
ní rekreačních ploch veřejnosti. Byl
bych velmi nerad, pokud by došlo ke
zpětnému odkupu magistrátem za ne-
úměrně vyšší hodnotu, než za kterou
byly pozemky vydraženy, což by mo -
hlo vzbudit pochyby,“ uvedl místosta-
rosta Prahy 6 Martin Polách (ANO
Praha 6), který je současně pražským
zastupitelem. „Budeme podporovat ja-
kýkoliv proces vedoucí k obnově ve-
řejné rekreační funkce nádrže Džbán,“
dodal.

Pozemky kolem Džbánu byly pů-
vodně majetkem s.p. Pražské vodní
toky a kanalizace v likvidaci. Minis-

terstvo financí nařídilo jejich privati-
zaci formou přímého prodeje. Likvi-
dátor určený městem nesplnil zákon-
nou povinnost nabídnout pozemky
přednostně ministerstvu kultury, přes-
tože jejich součástí je národní kulturní
památka Hradiště Šárka, a určil formu
prodeje veřejnou dražbou. V prodáva-
ném balíku byly navíc nesmyslně za-
hrnuty pozemky v jiných městských
částech. Jediný účastník, firma Mole-
po s.r.o., vydražila pozemky za vyvo-
lávací cenu 74 milionů korun. Dle
územního plánu nevyužitelné a tudíž
levné pozemky zeleně, se firma Mole-
po následně snažila zhodnotit změnou
územního plánu na možnost výstavby.
Pozemky byly poté s firmou Molepo
prodány na Kypr. Proti změně územ-
ního plánu se razantně postavilo
i před chozí vedení Prahy 6. Tlak na
změnu územního plánu za účelem vý-
stavby vyvolal všeobecné negativní re-
akce, které změnu v podstatě zabloko-
valy. Prodej  hlavnímu městu by mohl
přinést řešení.

Pozemky kolem Džbánu
by mohly patřit městu

SNEO, a. s. byla založena jediným zakladatelem, městskou částí Praha 6, v r.
2003. Městská část Praha 6 je jediným akcionářem společnosti. Společnost je
založena na dobu neurčitou. Základní kapitál společnosti činí 249 011 400
korun. Cílem založení společnosti bylo spravovat majetek městské části a rea-
lizovat privatizaci bytových jednotek a nebytových jednotek. Společnost se
zabývá také technicko-investiční činností, přípravou zadávání veřejných za-
kázek a správou nemovitostí. Předsedou představenstva je Tomáš Jílek, místo-
předsedou představenstva je Ing. Petr Macháček. www.sneo.cz
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Ing. arch. Eva Smutná (TOP 09)
zástupkyně starosty pro územní rozvoj
Prodloužení tramvajové trati na Dědinu je jednoznačně přínosem, jak
pro Prahu 6, z důvodu snížení provozu autobusové dopravy na Evrop-

ské, tak pro obyvatele Dědiny, kterým ekologická MHD bude přispívat
ke zdravému životnímu prostředí. Je třeba si uvědomit, že území Ruzyně

dozná výrazné proměny a včasné řešení infrastruktury je základem dobrého
územního plánování. My v žádném případě nechceme obyvatelům Dědiny do budoucna připravit
snížení životní úrovně. Samozřejmě vnímáme, že vlastní stavba trati přes území Dědiny a s tím
spojené dopravní řešení, či zásah do parkovacích ploch přináší obyvatelům velkou starost. V tuto
chvíli považujeme za prvořadé opět se setkat s obyvateli Dědiny, v širším kontextu celou situaci
prodiskutovat a upozornit na všechny dopady, které by případná nerealizace tramvaje občanům v
budoucnu přinesla. Všechny zásadní připomínky zapracujeme. Za nezbytné považujeme, aby stav-
ba tramvaje do území přinesla pohodlnou, rychlou dopravu, zásadní rehabilitaci ulice Vlastina,
včetně nového řešení parkování, které v současné podobě snižuje úroveň sídliště.

Mgr. Petra Kolínská (SZ)
zástupkyně starosty pro dopravu, bezpečnost a památkovou péči
Záměr prodloužit tramvaj na Dědinu přinesla mnoho otá-
zek a zatím málo odpovědí.  O projektu, který se připravu-
je řadu let, měli místní možnost diskutovat poprvé v polo-

vině ledna, a to je hrubá chyba. Snažíme se ji ve spolupráci
s hlavním městem  napravit.  Jednáme o úpravě projektu a v lo-

kalitě uspořádáme sérii diskusních setkání. Výhrady místních bereme vážně.
Radnice proto zaslala investorovi stanovisko, že nesouhlasí se  zřízením nové sil-
niční křižovatky do Evropské a promýšlíme varianty vybudování nových par-
kovacích míst v lokalitě.  Zelení  zavedení tramvaje podporují , neboť tramvaje
velkoměstům prospívají. Méně zatěžují životní prostředí, nabízejí komfortnější
přepravu a jsou ve srovnání s jinými druhy MHD ekonomicky nejefektivnější.
V případě Dědiny a Liboce navíc po změně autobusových spojů zajistí přímé
spojení  s Vítězným náměstím bez čekání v koloně aut.

MUDr. Marián Hošek (KDU-ČSL)
uvolněný zastupitel
Projekt zmíněné tramvajové tratě se dostal do velmi nešťastné po-
lohy. Z dobré myšlenky, aby se v této oblasti řešila veřejná dopra-

va prodloužením tramvajové linky, se postupem času stal zdroj na-
pětí a nedůvěry u obyvatel, kteří v důsledku některých nešťastných

předběžných návrhů a nedobré komunikace vytvořili odpor vůči projek-
tu jako takovému. Týká se to jak kácení stromů, úbytku parkovacích míst a vytvoření nové
křižovatky, která by mohla způsobit vyšší dopravní zátěž v dosud klidné zóně bydlení. Nová
reprezentace Prahy 6 se velmi pečlivě zabývá těmito námitkami a jasně vyslovila deset zá-
sadních požadavků, které jsou podmínkou pro možnou realizaci projektu.Týká se to zejmé-
na zrušení již zmíněné křižovatky, vybudování parkovacích míst, minimalizace úbytku vrost-
lé zeleně, výsadba nových stromů a další body, které reagují na názory, vyslovené obyvate-
li této oblasti. Jsem přesvědčen, že pokud opadnou emoce a nastane věcný a otevřený dia-
log, může být tento projekt přínosem jak pro dopravní obslužnost, tak pro životní prostředí. 

Ing. René Pekárek (ČSSD)
předseda kontrolního výboru
Výstavbu tramvaje na Dědinu a následně až k OC Šestka a ter-
minálu 3 letiště považujeme za projekt s jasně pozitivními pří-

nosy. Nejde o nový záměr, trasa je zahrnuta v platném územním
plánu již od roku 1999 a byla i uvedena v programovém prohláše-

ní RMČ v r. 2011. Jedním z hlavních pozitiv je racionalizace dopravy
a to především pro občany bydlící v oblasti Dědiny. Že tramvajová trať je potřebná se
projeví po zahájení provozu prodloužené trasy metra a omezení  autobusových linek
dosud spojujících letiště a Dědinu s Vítězným náměstím. Hlavním přínosem prodlouže-
ní tramvaje bude výrazné zlepšení dopravní obsluhy této lokality. Redukce autobusů
na Evropské třídě sníží jejich negativní dopady na životní prostředí. Při dopracování
projektu však musí být zohledněny všechny oprávněné připomínky občanů tak,
aby tato stavba přispěla ke zlepšení života občanů. Při prodloužení tramvaje výraz-
ně převyšují pozitiva nad krátkodobými negativy spojenými s vlastní stavbou.

Ing. arch. Martin Polách (ANO)
předseda ANO Praha 6
Prodloužení tramvajové trati na sídliště Dědina vnímám
jako logický krok v rozvoji města. Obecně preferujeme
tramvajovou formu MHD před autobusovou, a využití stá-

vající trati, která dnes končí nelogicky, k obsluze velkého síd-
liště Dědina dává smysl. Výhledově zde navíc vznikne nová re-

zidentní čtvrť a v takovémto uceleném území by absence tramvaje byla chybou.
Je samozřejmě potřeba věnovat velkou pozornost dopravnímu řešení tak, aby se
nezhoršil plynulý provoz automobilové obsluhy území a především kapacity par-
kování. Proto nová rada iniciovala prověření třetí varianty obousměrného pro-
vozu v ulici Vlastina u anglické školy a dala si za cíl řešit parkování u křižovat-
ky Drnovská a Vlastina.

Mgr. Ing. Oldřich Kužílek (STAN)
předseda komise pro otevřenou radnici a informační technologie
Prodloužení tramvaje dává smysl až s plánovanou přestav-
bou skladového a vojenského areálu na „město“ pro 15 000
lidí a s otevřením rychlodráhy Praha-Kladno. Prodlužovat

trať bez ohledu na tyto připravované zásadní změny vyvolá
další investice při jejich realizaci. Zatížení Liboce a Dědiny by

navíc bylo vyšší, než uvádí současné posudky, které jsou i z dalších důvodů ne-
věrohodné. Odmítáme jednosměrnou či snad úplně zaslepenou Vlastinu ulici
před britskou školou a novou křižovatku s Evropskou. Přivedlo by to hlavní do-
pravu mezi Vypichem a Evropskou do vedlejších ulic mezi obytné domy a vilky!
Chybně navržené dopravní řešení tramvaje změní klidný charakter lokality
a zruší 130 parkovacích míst na Dědině bez náhrady. To není přípustné bez za-
jištění náhradního parkování. Proto chceme vznést otázku přehodnocení plánu
a jeho zasazení do širšího kontextu.

Ing.Alan Zubr (ODS)
místopředseda dopravní komise
Dědina nečeká na tramvaj, ale na vizi. Samotné prodlou-
žení tramvajové trati do prostoru sídliště s 6 000 obyvate-
li je jistě dobrý záměr, který místním zkvalitní dopravní

spojení. Proti komfortnějšímu, ekologičtějšímu a rychlejší-
mu prostředku městské hromadné dopravy nelze mnoho namí-

tat. Bude potřeba se vypořádat s mnoha technickými záležitostmi typu nalezení
optimálního dopravního uspořádání a režimu v ulici Vlastina zejména v úseku
mezi Evropskou a U Silnice, řešením parkování v prostoru sídliště či mnoha de-
sítkami připomínek místních občanů. Ale to není to hlavní. Hlavním přínosem
pro Prahu 6 by měl být rozvoj území v prostoru bývalých kasáren či v prostoru
za ulicí Drnovskou. Pokud se k tomuto rozvoji přistoupí s pokorou, vizí a spo-
lečně v debatě s občany Prahy 6 – jako například během rekonstrukce sídliště
Dědina (za vlády ODS) – pak z rozvoje nejen dopravy budou těžit všichni.

PhDr. Helena Briardová (KSČM)
zastupitelka
Tramvaje jsou nejekologičtější řešení. KSČM trvale pod-
poruje rozvoj ekologické hromadné dopravy, tedy i zacho-
vání a rozšíření tramvajové sítě. Cílem je omezit autům

přístup do centra Prahy vybudováním systému záchytných
parkovišť na okraji města, kde řidiči auto zanechají a pokračují

ekologickou městskou hromadnou dopravou, nejlépe metrem. Tam, kde metro
není, se využijí tramvaje. Jedno záchytné parkoviště má být na Dlouhé míli
a s tím souvisí i prodloužení tramvajové linky přes Dědinu, která nahradí dosa-
vadní neekologické autobusy. Při zpracování plánu tramvajové trasy se bohužel
nespolupracovalo s obyvateli Dědiny a byli postaveni před hotovou věc. Zo-
hlednily se ale údajně požadavky anglické školy či jiných institucí. Jsme toho ná-
zoru, že jakýkoliv stavební záměr se musí nejdřív projednat s lidmi, kteří budou
žít v jeho okolí, a kterým by měl sloužit.

Může být prodloužení tramvaje na Dědinu přínosem Praze 6?
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Projekt prodloužení tramvajové trati
na Dědinu, který připravuje hlavní
město Praha, se dostal do fáze posu-
zování vlivu stavby na životní pro-
středí. 

Veřejné projednávání posudku,
které zorganizoval magistrát a jehož
předmětem měly být v podstatě tech-
 nické detaily již dříve schváleného
projektu, využily zhruba tři stovky
obyvatel Dědiny k vyjádření nesou-
hlasu s plánovanou stavbou. Místo při-
pomínek k dopadům na životní pro-
středí tak lidé protestovali proti vede-
ní tramvaje až na sídliště. 

„Chceme od magistrátu slyšet vý-
znam trati. V čem je to dobré pro lidi.
Podle nás to bude zbytečné,“ řekl míst-
ní obyvatel Ivan Pekař za potlesku vět-
šiny lidí v sále základní školy na Dědi-
ně, kde se set kání konalo. Podle slov
přítomných obyvatel Dědiny to byla
pro většinu z nich první příležitost vy-
jádřit svůj názor k plánované stavbě,
v jejímž rámci se má konečná tramva-
je od současné smyčky v Divoké Šárce
posunout o dva a půl kilometru dále až
do ulice Dědinská, kde má být ukon-
čena obratištěm. Na trase vedené pře-
vážně ulicí Vlastina má být pět zastá-

vek. Výhledově by pak trať mohla být
ještě prodloužena buď na Dlouhou
míli, nebo k železniční stanici Ruzyně. 

Obyvatelé Dědiny vyjádřili hlavně
obavy, že plánovaná křižovatka, která
má kompenzovat omezení automobi-
lové dopravy ve Vlastině ulici a měla
by z ulice U Silnice ústit do Evropské,
přivede do Liboce tranzitní dopravu.
Také si nepřejí, aby nastala situace, že
v sídlišti budou parkovat řidiči ze
středních Čech, kteří by dál do města
pokračovali MHD. Zvlášť, když se má
kvůli tramvaji ještě snížit aktuální
počet parkovacích míst v oblasti. „Za
chybějící místa se musí najít kompen-
zace. Dopravní podnik nemá zájem li-
kvidovat parkovací místa, ale také ne-
může stavět garáže. Ty musí zajistit
jiný investor, ideálně koordinovaným
úsilím hlavního města s Technickou
správou komunikací a dalšími,“ uvedl
technický ředitel dopravního podniku
Jan Šurovský. 

Praha 6 má podmínky
Zájmy a požadavky obyvatel Dědi-

ny podpořila radnice svým stanovis-
kem k posudku. „V procesu EIA jsme
uvedli, že tramvaj podporujeme, ale
nepřipustíme zavedení tranzitní dopra-
vy do míst, kde dnes není, či razantní
úbytek parkovacích míst,“ uvedla mís -
tostarostka odpovědná za oblast dopra-
vy Petra Kolínská (SZ). Definitivní sta-
novisko Prahy 6 bude záležet na tom,
jak se s požadavky městské části vy-
pořádá objednatel projektu, kterým je
hlavní město. „Nechceme opakovat
chyby předchůdců, kteří rozhodnutí
o významných dopravních stavbách
opírali o neúplné či záměrně zkreslené
podklady,“ dodala Kolínská. Za chybu
považuje zejména fakt, že hlavní město
dosud nedokázalo záměr prezentovat
tak, aby byl lidem srozumitelný a do-
kázali ho pochopit. „Obecně platí, že
tramvaje jsou k životnímu prostředí še-

trnější než autobusy, nabízejí cestují-
cím větší pohodlí a pro město jsou eko-
nomicky výhodnější,“ uvádí na podpo-
ru chystaného projektu Kolínská.

Dopravní podnik, který je zpraco-
vatelem projektu, dodává, že prodlou-
žením tramvajové trasy by zůstalo za-
chováno přímé spojení s Dejvicemi,
o které obyvatelé sídliště se spuštěním
metra přijdou. Všechny autobusy, kte -
ré budou přijíždět po Evropské smě-
rem do centra, budou mít konečnou
stanici na Veleslavíně. „Tramvaj by je
bez přestupu dovezla dál než jen na
Veleslavín,“ vysvětluje Jan Šurovský.
Zkušenosti s prodloužením tramvajové
trati do Podbaby navíc ukázaly, že se
tím výrazně zvýšil počet uživatelů hro-
madné dopravy. Pro tramvaj mluví
skutečnost, že je rychlá a nepodléhá
případným dopravním kolizím na Ev-
ropské. 

Tramvaj životnímu prostředí nevadí
V průběhu celého procesu EIA se

k projektu vyjadřovaly kromě městské
části Praha 6 také příslušné odbory
magistrátu, pražský hygienik, památ-
káři, přibližně 80 osob a dalších 8
sdružení, společenství vlastníků apod.
Proces posuzování záměru se nachází
v závěrečné fázi. „Zpracovatel obdržel

veškerá vyjádření a připravuje koneč-
ný návrh stanoviska,“ uvedla Jana Ci-
bulková z odboru životního prostředí
magistrátu. Posudky naznačují, že
z hle diska dopadů na životní prostředí
projekt zákonné limity splňuje, změny
jsou z tohoto pohledu zanedbatelné
a případné negativní vlivy lze kom-
penzovat řadou opatření (protihlukový
asfalt, snížení povolené rychlosti, tlu-
mící kolejnice apod.) Kladný posudek
EIA je ovšem pouze jedním z podkla-
dů pro případné stavební řízení. „Pro-
jekt musí dávat smysl i z pohledu efek-
tivního hospodaření, organizace do-
pravy a celkové kvality života,“ upo-
zorňuje místostarostka Kolínská s tím,
že proces EIA pomohl pojmenovat
slabá místa projektu. 

Lidé během projednání upozornili,
že do posudku nebyly zahrnuty dlou-
hodobé rozvojové plány v lokalitě.
„Tramvaj je třeba řešit z širší perspek-
tivy. V posudku chybí budoucí vliv za-
mýšleného sídliště,“ domnívá se paní
Borovanská, účastnice diskuze. V sou-
sedství sídliště Dědina se nachází na
bezmála 70 hektarech průmyslový
areál a pozemky ministerstva obrany.
Změna územního plánu, kterou v mi-
nulosti iniciovala Praha 6, a s tím
možná přeměna soukromých pozem-
ků na obytnou čtvrť je pouze jedním
z možných budoucích vlivů. Praha 6
by současně měla být tím, kdo určí, ja -
kým způsobem bude území regulová-
no. Podklad pro možné kapacity zá-
stavby a pro dimenzi potřebných sítí
získala již v minulosti z návrhů, které
v roce 2010 vzešly z otevřené archi-
tektonické soutěže, a nyní pokračuje
v přípravě studie, která bude podkla-
dem pro regulaci území. 

Z platného územního plánu hlavní-
ho města je ale patrné, že se v lokalitě
předpokládá též dopravní a obchodní
rozvoj města. Územní plán počítá na-
příklad s rekonstrukcí buštěhradské
dráhy a vznikem nových stanic.

Diskuze o tramvajové trati na Dědinu
bude pokračovat

Co je to tzv. EIA
V rámci procesu posuzování vlivů na životní prostředí (proces EIA) se posu-
zují vlivy záměrů (stavby, činnosti, technologie) na životní prostředí a veřej-
né zdraví, a to ještě předtím, než je daný záměr povolen ve správním řízení
(např. územní řízení). Cílem tohoto procesu je zjistit přijatelnost očekávaných
vlivů a stanovit podmínky pro případnou realizaci záměru s účelem vyloučit
či minimalizovat negativní vlivy. Jedná se o objektivní odborný podklad pro
ty správní orgány, které následně rozhodují o vydání povolujících rozhodnu-
tí. Procesu se účastní dotčené územní samosprávné celky, správní úřady a své
připomínky uplatňuje i veřejnost. Vyjádření, která jsou v průběhu procesu
shromážděna, jsou předávána zpracovateli posudku. Ten je ze zákona povi-
nen vypořádat tato vyjádření. Současně musí navrhnout příslušnému úřadu,
který provádí proces EIA, závěrečné stanovisko z hlediska přijatelnosti vlivů
a jeho podmínky.

Výhody projektu
� Přímé spojení dále než k metru

Nádraží Veleslavín 
� Menší zátěž vůči životnímu pro-

středí 
� Umožní dopravní obsluhu v bu-

doucnu se rozvíjejícího území
� Rychlý dopravní prostředek

Nevýhody 
� Úbytek parkovacích míst
� Riziko tranzitní dopravy novou

křižovatkou na Evropskou
� Změna dopravního režimu v ulici

Vlastina
� Umožní rozvoj území

Foto: Jan Rybář, www.liboc.infoIng. arch. Eva Smutná,
zástupkyně starosty MČ Praha 6
pro územní plánování a rozvoj a 

Ing. arch. Martin Polach,
zástupce starosty MČ Praha pro

strategický rozvoj a veřejný prostor
VÁS ZVOU K SETKÁNÍ,

na kterém budou prezentovány
budoucí záměry

navazující na sídliště na Dědině
v souvislosti s plánovanou trasou

tramvajové trati 

v pondělí 23. 2. 2015 od 17 hodin,
sál ZŠ Dědina, Žukovského 6/580 

TĚŠÍME SE
NA SETKÁNÍ S VÁMI!
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Administrativní budovu v areálu
mra zíren v Sedlci zachvátily 10. led -
na plameny.

Hasiči ze šesti pražských zásaho-
vých stanic i jednotky dobrovolných
hasičů ze Suchdola, Nebušic a Lysola-
jí likvidovali požár bezmála tři hodiny.

Požár vypukl v půl druhé v noci v jed -
né z kanceláří a rychle se šířil. Plame-
ny sahaly do desetimetrové výšky. Od-
hadovaná škoda na budově je kolem
25 milionů korun. Za pravděpodobnou
příčinu požáru označili předběžně po-
licisté závadu na elektroinstalaci.

V mrazírnách v Sedlci
shořely kanceláře

Letiště Václava Havla Praha odbavilo
za loňský rok 11 149 926 cestujících.
Jde o 1,6 % nárůst ve srovnání s ro -
kem 2013, kdy jich branami letiště
prošlo necelých 11 milionů.

Nadále pokračoval trend z posled-
ních let a vzrostl počet lokálních ces-
tujících, pro které byla Praha počáteč-
ní nebo cílovou destinací. Přibylo ces-
tujících na pravidelných linkách, zvý-
šil se počet pasažérů z jiných států než
z východních zemí. 

V roce 2014 do Prahy létalo 54 le-
teckých společností na pravidelných
linkách do celkem 119 destinací. Nej-
více cestujících směřovalo do Velké
Británie, Německa, Ruska, Itálie
a Fran cie.

Nejvíce cestujících prošlo letištěm
letos v srpnu, kdy bylo odbaveno
1 263 559 pasažérů.

Průměrně Letiště Václava Havla
Praha odbavilo 30 548 pasažérů a 344
vzletů a přistání denně.

Letišti vloni přibyli cestující

Nepozornost řidičky stála za úsměv-
nou nehodou, která se přihodila
v lednu u břevnovského kláštera.

Uzamčená, ale zřejmě špatně za-
brzděná červená mazda se sama rozje-
la z parkoviště směrem k rybníku

a sjela na jeho vypuštěné dno. Přivo-
laní policisté informovali hasiče,
kteří vozidlo za pomoci jeřábu začali
vyprošťovat. Vzhledem k tomu, že ryb-
ník byl polovypuštěný, nedošlo ke zne-
čištění vody. 

Mazda se rozjela do rybníka

Tragicky skončila 22. ledna v ranních
hodinách dopravní nehoda na křižo-
vatce Evropské ulice ve Vokovicích.

Mladý řidič zřejmě nezvládl ve vy-
soké rychlosti řízení svého Porsche
Cayenne a narazil do zdi. Při nehodě
porazil semafor, sloup veřejného os -
větlení a narazil do výstupu budoucí
stanice metra. Podle údajů na přístro-

jové desce ukazoval tachometr v době
nárazu 190 km/h. Náraz byl tak silný,
že motor automobilu se utrhl a skončil
o 150 metrů dál od samotné nehody.
Přivolaní záchranáři již řidiči nedoká-
zali pomoc. Pětadvacetiletý mladík za-
hynul v troskách vozu na místě neho-
dy. Evropská ulice ve směru k letišti
byla několik hodin neprůjezdná.

Tragická nehoda na Evropské

Provádím veškeré zednické, obkladačské, malířské,
podlahářské a bourací práce, odvoz suti zajištěn.
Rekonstrukce bytu, domu i nebytových prostor.

Praha 6 a blízké okolí.

Hájek-zednictví-malířství

Mobil: 777 670 326
S0204

INZERCE

Z kraje ledna policisty a hasiče
v Praze 6 na dvě hodiny zaměstnal
podezřelý kufřík ležící nedaleko zá-
kladní školy na Bělohorské ulici. Ope-
rátoři tísňové linky přijali oznámení
o nálezu podezřelého černého kufří-
ku, ze kterého vyčnívají dráty.

Na místo proto vyrazili policisté
spolu s pyrotechnikem a celou oblast
pro jistotu uzavřeli, včetně Bělohorské
ulice, dopravu odkláněli. V úseku Vy-
pich – Bílá hora neprojela tramvajová
linka 22 ani příměstské autobusy. Po-
licie evakuovala z okolních budov asi
dvě stovky lidí. 

Mezi evakuovanými byly i děti
z blízké základní ško ly. Pro ty byly
přistaveny i autobusy, aby nemusely
zůstat venku v zimě. 

Následně pyrotechnik provedl pro-
hlídku podezřelého kufříku a zjistil, že
jeho obsahem jsou pouze dvě lahve od
piva, tuba od silikonu a nabíječka na
mobilní telefon. Právě drát od této na-

bíječky, který vyčníval z kufříku, byl
zřejmě důvod, proč oznamovatelka ce -
lou událost oznámila na linku tísňové-
ho volání. 

Podezřelý kufřík
nebyl nebezpečný
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Sběr objemného odpadu z domácností pomocí velkoobjemových kontejnerů
organizuje a financuje odbor rozvoje veřejného prostoru Magistrátu hl. města
Prahy. Kontakt na jeho pracovníka je Ing. Janda, tel. 236 004 263.

Další informace získáte na odboru dopravy a životního prostředí Ing. Bera-
nová tel. 220 189 554.

Služba bude poskytnuta v následujícím režimu:
� VOK bude přistaven v určeném termínu pouze na max. 4 hodiny
� po celou dobu bude odborná obsluha monitorovat jeho naplňování odpadem,

evidovat počty návozů a zodpovídat za čistotu vysbíraného odpadu
� VOK je určen pouze pro občany hlavního města  Prahy

Do kontejneru lze odkládat: Starý nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umy-
vadla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, autosklo a kovové předměty.

Do kontejneru nelze odkládat: Do kontejneru je zakázáno odkládat živ-
nostenský odpad, nebezpečný odpad (např. autobaterie, zářivky, barvy, rozpou -
štědla, motorové oleje a obaly od nich), bioodpad (tzn. veškerý rostlinný odpad),
stavební odpad, dále pak pneumatiky, elektrospotřebiče, televizory a pc moni-
tory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

Umístění velkoobjemových
kontejnerů

oznámení úřadu m. č. Praha 6

5. 2. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Arabská x Egyptská
2. Nad Šárkou x Na Beránce

9. 2. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Horoměřická x Vostrovská
2. Nad Šárkou x Na Kuthence
10. 2. od 16.00 do 20.00 hod.
1. Vostrovská x Na Pernikářce
2. Soborská x Nad Šárkou (tenis. kurty)
11. 2. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.

1. V Šáreckém údolí (před č. 84/1444)
2. V Šáreckém údolí (Žežulka)
12. 2. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.

1. V Sedlci (proti č. 9/23)
16. 2. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Kladenská x Nám. Bořislavka
2. U Dejvického rybníčku x Na Roz-

dílu
17. 2. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Dělostřelecká x Slunná
2. Cukrovarnická x U Laboratoře
18. 2. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Macharovo nám.
2. Pod Vyhlídkou (mezi č. or. 4–6)
19. 2. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Sibeliova x Na Hubálce (před č. 23)
2. Pod Novým lesem x Nový lesík
23. 2. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.

1. nám. Před bateriemi x U V. baterie
2. U Voj. nemocnice x U III. baterie

24. 2. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Na bateriích (u č. 27)
2. Na Petynce (proti autobazaru)
25. 2. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Pod Dvorem (u železniční tratě)
2. Stamicova x Brixiho
26. 2. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Střední x Pod Petřinami
2. Na Okraji x Krásného

2. 3. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Ve Střešovičkách x Pod Andělkou
2. Heyrovského náměstí (u obchodu)

3. 3. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Nad Alejí x Šantrochova
2. Brunclíkova x Nad Alejí

4. 3. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Na Větrníku x Dusíkova
2. Zeyerova alej x Nad Alejí

5. 3. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Na Klášterním (parkoviště)
2. Na Okraji x Na Větrníku

9. 3. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.
1. Sestupná x V Domcích
2. Nad Hradním potokem x Potoční
10. 3. 2015 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Libocká (u zast. MHD směr Petřiny)
2. Pod Královkou x Nad Kajetánkou
11. 3. 2015 od 16.00 do 20.00 hod. 

1. Pod Drinopolem x Mládeže
2. Liborova x Šlikova

Jednoduchým řešením je vhodit sta -
ré nebo nevhodné oblečení, boty
a doplňky do sběrného kontejneru na
textil. V Praze 6 jsou kontejnery spo-
lečnosti Potex v Dejvicích a Vokovi-
cích. Vloni do nich lidé odložili 60 tun
textilu.

Potex třídí a připravuje oblečení
pro charitativní organizace Naděje,
Centrum sociálních služeb Praha, Spo-
lečnou cestou a Progressive. Vždy jim
dodává jen to, co v danou chvíli potře-
bují (např. nyní je akutní potřeba zim-
ního oblečení) a dle jejich instrukcí
upravuje skladbu vytříděného obleče-
ní. V průběhu ledna byla též odeslána
zásilka na Ukrajinu, celkem 200 kg
textilu. Zbylé oblečení, které už nelze
využít, dodává Potex zpracovatelům,
kteří umí recyklovat téměř vše, co se
do kontejnerů dostane. 

Do kontejnerů lze odložit nepo-
třebné šatstvo, sezónnost nerozhoduje,
také obuv v použitelném stavu - spá-

rovaná či zabalená, oděvní doplňky,
hračky, drobný bytový textil, lůžkovi-
ny, případně větší zbytky látek. Vše za-
balené, suché a v nejlepším případě
čisté. Více najdete na www.recykluje-
metextil.cz nebo 739 495 757.

Kam s nepotřebným
oblečením? 

Kontejnery Potex:
1. Václavkova x Dejvická 
2. Evropská – před OC Billa
3. Šárecká – před obchodem Albert

Další kontejnery
na území Praha 6:

1. Kladenská x nám. Bořislavka 
2. Na Ořechovce x Východní

3. Střešovická x Sibeliova
4. Střešovická x Na Průseku
5. Na Větrníku x Na Petřinách
6. Vlastina x Nová Šárka 
7. Nám. Českého povstání – u samo -

ob sluhy
8. Bělohorská – proti ulici Tejnka
9. Vaníčkova x Šermířská

Mobilní SD u Džbánu
Z důvodu uzavření sběrného dvora Aritma zajišťuje Praha 6 službu pro ob-

čany prostřednictvím mobilního sběrného dvora, a to v nejbližších termínech
takto: 6.–8. 2., 20.–22. 2., 6.–8. 3., 20.–22. 3., 3.–5. 4., 17.–19. 4., 1.–3. 5.

Kontejnery budou stejně jako v měsíci lednu přistaveny na plochu parko-
viště u koupaliště Džbán. Prosíme občany,  aby dodržovali třídění odpadu dle
označení kontejnerů.

Czech British School, s.r.o. a MČ
Praha 6 zveřejnily na svých stránkách
termín pro podávání přihlášek o sti-
pendium ve škole The Prague British
School ve Vlastině ulici. 

Do 27. února 2015 mohou rodiče
písemně požádat o udělení stipen-
dia pro své dítě, narozené v období od
31. 8. 2004 do 31. 8. 2010. 

Přihlášku pro školní rok 2015/2016
je třeba doručit přímo řediteli ško ly
The Prague British School – Vlastina. 

Kromě věku je zásadní podmínkou
trvalý pobyt na území samostatné
městské části Praha 6.

Výuka všech předmětů probíhá
v této škole výlučně v anglickém jazy-
ce. Model vzdělávání na Prague Bri-
tish School je konstruován podle brit-
ského standardu. Vzdělávání začíná už

od 5 let věku a jednotlivé předměty
jsou od začátku vyučovány v angličti-
ně. Stipendium Czech British School
je poskytováno jen pro I. stupeň zá-
kladní školy. Žáci s českým občan-
stvím musejí být současně zapsáni
v české škole.

Stipendium pro dítě je poskytová-
no na školné, které je stanovováno
Czech British School. Ostatní náklady
na vzdělávání a pobyt dítěte v Czech
British School (učební pomůcky, stra-
vování, náklady na dopravu, ‘czech
programme’ aj.) hradí žadatel.

Podrobnější podmínky a další in-
formace jsou k dispozici buď na strán-
kách MČ Praha 6: www.pra ha6.cz/sti-
pendia_pbs.html nebo pří mo na webu
školy: www.pbs chool.cz/cz/vlastina-
stipendi um.aspx.

Stipendium
The Prague British School
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Obyvatelé Vokovic se seznámili se zá-
měry na revitalizaci parteru mezi vě-
žovými domy při Vokovické ulici.
Praha 6 zde zvažuje přestavbu ma-
teřské školy na větší, úpravy zeleně
ve vnitrobloku a nabídla i možnost
výstavby garáží pro rezidenty. Názo-
ry veřejnosti na využití území se
různí. 

Vedení radnice přizvalo občany,
aby se vyjádřili k navrhovaným změ-
nám, které by měly prostor mezi domy
řešit komplexně a s ohledem na potře-
by zejména místních. Záměrem je pos-
tavit novou budovu školky s kapacitou
o jednu třídu větší, tak aby vyhověla
poptávce rodičů a zároveň odpovídala
kapacitě pozemku. Současná budova
školky byla postavena v roce 1936
jako ubytovna, a jako školka funguje
od roku 1972. Dosluhující budovu má
nahradit nová čtyřtřídní školka, kterou
radnice představila ve dvou variantách
(obr. 1 a 2). „Moderní kapacitní škol-
ku v této lokalitě potřebujeme, protože
zájem rodičů o umístění dětí právě
sem je velký,“ uvedl radní pro školství
Jan Lacina (STAN).

Po dobu výstavby by provoz
v omezené podobě mohla nahradit
dvoutřídní školka, která by vznik-
la místo ruiny bývalých jeslí v témže
vnitrobloku. Tuto „provizorní školku“
navrhuje radnice po přestěhování dětí
do nové školky nabídnout lidem k uží-
vání jako komunitní centrum pro set -

kávání rodičů s dětmi i seniorů. „Tento
podle nás logický krok umožní nepře-
rušení provozu školky a v budoucnu
nabídne možnost komunitního života,
který bychom obecně rádi podporova-
li. Jsme přesvědčeni, že toto místo je
velmi příhodné,“ řekl Martin Polách
(ANO Praha 6), místostarosta odpo-
vědný za veřejný prostor. Řada „ma-
minek“ přítomných na setkání by ta-
kové místo setkávání uvítala. „Rodiče
se neustále dotazují na možnosti kon-
certů nebo besed. Školka by také při-
pravovala programy pro seniory,“ po-
tvrdila zájem rodičů o komunitní cen-
trum ředitelka školky Zuzana Souko-
pová. Obavy ale návrh vzbudil mezi
obyvateli sousedních domů. Strach
mají nejen z nových staveb, ale i z to -
ho, jak by měl být zajištěn provoz ko-
munitního centra. „Radnice evidentně
nemá jasnou představu o využití a za-
jištění provozu této budovy. Její potře-
ba je dle mého uměle vyvolaná a až
teď se hledají důvody její existence,“
myslí si Kristýna Žejglicová, která žije
v jednom ze sousedních domů. Martin
Prajer, zastupující obyvatele jednoho
z věžáků uvedl, že výstavba je možná
za předpokladu dodržení všech zákon-
ných a technických norem a přísluš-
ných vyhlášek. Lidé se navíc obávají,
že by se z komunitního centra mohla
stát restaurace nebo bar, proto by
podle nich neměla být možnost pro-
najmout jej ke komerčním účelům.

„Využití objektu nesmí mít vliv na
zvýšení dopravní zátěže ulice Voko-
vická a přilehlých ulic,“ dodal Prajer.

Radnice navrhla v rámci komplex-
ního řešení vnitrobloku stavbu garáží
pro rezidenty. To se ovšem setkalo
s obecným nesouhlasem asi stovky
přítomných. Přestože je zjevné, že se
zprovozněním metra se z rezidentního
parkování v blízkosti stanice Nádraží
Veleslavín stane problém. „Parkovací
dům a parkovací záliv u ulice K Čer-
venému vrchu jsou nabídkou vedení
městské části místním obyvatelům,
kteří je mohou a nemusí přijmout,“
řekl Antonín Nechvátal (SZ), radní od-

povědný za životní prostředí Prahy 6.
„Pro další diskuzi o možné výstavbě
garáží v dohledné době zřídíme dato-
vou schránku, do které budeme uklá-
dat příklady možného architektonické-
ho i provozně-technického řešení ga-
ráží v daném prostoru,“ doplnila Eva
Smutná (TOP 09), zástupkyně staros-
ty Praha 6 zodpovědná za územní roz-
voj a plánování.

Radní během setkání přislíbili, že
v nejbližší době uspořádají anketu
mezi místními a společně se bude
o budoucnosti školky a tohoto prosto-
ru dále diskutovat tak, aby se našlo co
možná nejlepší řešení. 

Místo pro setkávání ve Vokovicích? 
Matky jsou pro, lidé z okolních domů o něj nestojí

Návrh řešení lokality vnitrobloku mezi ulicemi Vokovická a K Červenému vrchu.
Skica ing. arch. L. Paty. Varianta nové školky nazvaná Čočka.

Návrh řešení lokality vnitrobloku mezi ulicemi Vokovická a K Červenému vrchu.
Skica ing. arch. L. Paty. Varianta nové školky nazvaná Domov.

Místo ruiny po bývalých jeslích radnice nabízí postavit dočasnou školku, která
by mohla v budoucnu fungovat jako prostor pro setkávání místních lidí.
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Příjemné prostředí klidné kavárny
v objektu Domova svaté Rodiny na
Petřinách, stejně jako chodby příze-
mí domova, dotváří aktuální výstava.
Až do konce února zde můžete vidět
práce lidí, kteří navštěvují výtvarné
kurzy Atelieru Kaštan.

Své práce vystavují studující, pra-
cující, ale především senioři. Výstava
nemá jednotné téma, je spíš přehledem
zájmů jednotlivých autorů. Někdo se
rád inspiruje obrazy slavných malířů,
jiní malují své oblíbené krajiny, další
představují abstrakce. „Kdysi přišli do
atelieru s viditelnými a téměř hmata-
telnými obavami: oni přece neumějí
kreslit. Po nejistých začátcích a rozpa-
cích, když měli vybrat nějaké své
práce na výstavy, které svým kurzis-
tům atelier pořádá dvakrát do roka, má
každý celou řadu obrazů a opačný
problém: rozhodnout, co vystavit,“
říká lektorka Jana Brabcová. Zda se
výběr prací podařil, mohou návštěvní-
ci kavárny posoudit od pondělí do
pátku 13-18 hodin, kdy je kavárna
v Domově v Ulrychově ulici otevřena.
Podpoří tím i klienty domova, kteří ji
využívají jako tréninkové pracoviště:
podílejí se na přípravě občerstvení i na
obsluze a získávají tak postupně jisto-
tu při styku s neznámými lidmi.

Do Atelieru Kaštan, který sídlí
v Břevnově, se může přihlásit kdokoli,
od malých předškolních dětí až po se-
niory: každý, kdo chce prožívat potě-
šení z výtvarné tvorby.

Z toho je zřejmé, že do Atelieru se
žádné talentové zkoušky nekonají –
naopak, mnoho dětí a studentů díky
těmto kurzům každý rok zvládne přijí-
mací zkoušky na různé typy středních
a vysokých škol s výtvarným zaměře-
ním. Přihlásit se je možné kdykoli
v průběhu školního roku za předpo-
kladu, že jsou ve vybraném kurzu
volná místa. Lektoři se věnují každé-
mu individuálně, pomohou překonat
počáteční nejistotu, vybrat techniku,
která bude dotyčnému vyhovovat,
i zvolit námět. Současně s touto výsta-
vou najdete dětské práce z Atelieru
Kaštan ve výloze pobočky Městské
knihovny v Bělohorské ulici.

Práce z Atelieru Kaštan
v kavárně na Petřinách

„Není nehudebních lidí. Jsou jen ne-
rozvinuté talenty.“ Takové je motto
hudební školy Yamaha, která nabízí
unikátní hudební programy již pro
děti od 4 měsíců. Ukázkové hodiny
pro ty nejmenší budou probíhat
v Praze 6 v prvním únorovém týdnu
zdarma.

Odborníci, kteří předškolní progra-
my vyvíjejí, vědí, že maličké děti po-
třebují podněty pro rozvoj všech smys-
lů. Kurzy „Robátka“ a „První krůčky

k hudbě“ jsou komplexní programy, ve
kterých je hudba (jako univerzální
jazyk pro všechny) prostředníkem
a nositelem nového a dosud nepozna-
ného, co malého človíčka nenásilně
a mnohdy nevědomky rozvíjí a oboha-
cuje. Základ programů tvoří písně vy-
víjené a nazpívané přímo pro Yamahu,
které nikde jinde nenajdete. Dále bás-
ničky, lidovky, ale i klasika či jazz.
Děti se spolu s rodiči, za pomoci lek-
torky, postupně učí hudbu nejen vní-

mat a prožívat, ale i pohybově ztvár-
ňovat. Podstatnou součástí programu
je rytmizace na tělo a poté i na různé
drobné rytmické nástroje, jako jsou
ozvučná dřívka, rytmická vajíčka nebo
tamburíny. U „Prvních krůčků“ je na -
víc do této části zařazeno drobné vý-
tvarné tvoření a práce s leporelem, při
níž si děti mimo jiné procvičují také
představivost a jemnou motoriku. Na
své si na kurzech přijdou i rodiče nebo

prarodiče. Pro ně by hodina měla být
oddychovým časem, kdy se nechají
vést lektorkou a soustředí se na „pro-
žívání souzvuku“ se svým potomkem.
Celý program je přizpůsobený a zamě-
řený především na potřeby dítěte, jeho
hudebního cítění a na nácvik rytmiza-
ce. Zájemci o bližší informace si po-
drobnosti mohou najít na webu skola-
yamaha.cz nebo přímo na čísle 602
863 506.

Ukázkové hodiny zdarma:
středa 11. 2. MŠ Tetty, Šantrochova 3, Petřiny

9:00 První krůčky k hudbě 1 – pro děti 1,5–4 roky 
10:00 ROBÁTKA – pro děti od 4 do 18 měsíců
11:00 První krůčky k hudbě 2 – pro děti 1,5–4 roky
15.30 První krůčky k hudbě 3 – pro děti 1,5–4 roky
16.20 Rytmické krůčky – pro děti od 4–6 let

čtvrtek 12. 2. Studio Arha, Čkalova 26, Dejvice
9:00 První krůčky k hudbě 1 – pro děti 1,5–4 roky 

10:00 ROBÁTKA – pro děti od 4 do 18 měsíců
11:00 První krůčky k hudbě 2 – pro děti 1,5–4 roky

pátek 13. 2. MC Císařka, Na Okraji 41, Petřiny
10:00 ROBÁTKA – pro děti od 4 do 18 měsíců
11:00 První krůčky k hudbě 1 – pro děti 1,5–4 roky

Lidovky i jazz pro nejmenší

Do 21. 2. bude ve foyer Národní tech-
nické knihovny přístupná zajímavá
panelová výstava „Karel Líman, ar-
chitekt rumunského královského
dvora“.

Karel Zdeněk Líman (1855-1929)
byl český architekt, který pracoval po
pětatřicet let ve službách rumunského
královského dvora. Mezi jeho nejvýz -
namnější realizace patří přestavba
zám ku Peleš, návrh a realizace zámku
Pelišor, či stavba dnešního prezident-
ského paláce Cotroceni. V České re-
publice je Karel Líman prakticky nez-
námý.

Rodák z Mladé Boleslavi Karel
Líman pracoval v Rumunsku od roku
1884 a podílel se na výstavbě či reno-
vaci dnes nejnavštěvovanějších pamá-
tek v zemi, jako byly letní rezidence
královské rodiny zámky Peleš a Peli-
šor v obci Sinaia, hrad Bran u města
Brašov, nebo dnešní prezidentský pa -
lác Cotroceni. 

Výstava vznikla ve spolupráci
s Rumunským kulturním institutem,
Rumunskou ambasádou v Praze a Čes-
kou ambasádou v Bukurešti. Kuráto-
rem výstavy je pan Sorin Vasilescu.
Vstup je zdarma.

Architekt Líman v NTK
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Komunitní seniorské centrum
DPS Šlejnická 5

Program na únor
Pondělí 9. 2. Harmonizační cvičení 

14.00–15.00 I. skupina
15.00–16.00 II. skupina
16.00–17.00 III. skupina

Úterý 10. 2. 14.30–16.00 Stop zapomínání
Paměťová cvičení II. skupina

Čtvrtek 12. 2. 14.30–16.00 Z Ohnivé země na Nový Zéland s českou
písničkou. Hovoří a zpívá Daniel Dobiáš, hudební skladatel
Pondělí 16. 2. Cvičení na židlích na podporu stability 

14.00–15.00 I. skupina
15.00–16.00 II. skupina
16.00–17.00 III. skupina

Úterý 17. 2. 14.30–16.00 Stop zapomínání.
Paměťová cvičení I. skupina

Středa 18. 2. 13.00–15.30 Výtvarný ateliér: Vyrábíme nítěné vejce
s překvapením

Čtvrtek 19. 2. 14.30–16.00 Kuba – perla Karibiku. Země, kde socialis-
mus vládne pevnou rukou, ale přesto je většina obyvatel Kuby spokojena. Se-
známíte se s překrásnými plážemi, koloniálními městy a národními parky.
Přednáší Jana a Karel Wolf.
Pondělí 23. 2. Cvičení s teraband gumou 

14.00–15.00 I. skupina
15.00–16.00 II. skupina
16.00–17.00 III. skupina

Úterý 24. 2. 14.30–16.00 Stop zapomínání
Paměťová cvičení II. skupina

Čtvrtek 26. 2. 14.30–16.00 Léčíme si záda sami. V přednášce se dozví-
te, jak pečovat o svá záda. Přednáší odborníci z Ústřední vojenské nemocni-
ce. 

VŠECHNY AKTIVITY KC ŠLEJNICKÁ JSOU ZDARMA
A JSOU URČENY SENIORŮM PRAHY 6

Informace na uvedených kontaktech: Koordinátor KSEC: Irena Simeono-
va, mobil: 736 489 330, e-mail: ksec@pecova telskasluzbap6.com.

Pravidelná kulturní a společenská setkání pro všechny,
kteří toho stále od života hodně čekají.

17. 2. v 16 hod. Villa Pelle
Marocký večer 

Společenský podvečer věnovaný Maroku je připravován ve spolupráci s Ma-
rockou ambasádou. Seznámení s oblíbenou turistickou destinací, její historií,
zvyky a kulturou.

24. 2. v 16 hod. Villa Pelle
Respekt aneb život bez násilí

Diskusní odpoledne se socioložkou Alexandrou Chomiszakovou. Zabývat se
budeme problematikou násilí na seniorech a jeho mnohdy skrytých formách,
riziky a také praktickými tipy, kde a jak na nežádoucí chování upozornit. 

3. 3. v 16 hod. Písecká brána
Taneční terapie s Dr. Petrem Veletou 

Tanec jako jedna z nejpřirozenějších forem pohybu.
10. 3. v 16 hod. Villa Pellé
Máme se bát islámu?

Beseda nejen o kontroverzních a mediálně vděčných tématech, ale především
o islámské víře a způsobu života s vědeckým pracovníkem Orientálního ústa-
vu AV ČR Bronislavem Ostřanským.

KLUBOVNA FRESH SENIOR
Pelléova vila, Pelléova 10, Praha 6

Každé úterý – pátek pravidelný program. Nutná rezervace míst. 
úterý v 10 hod. Výtvarné kurzy
středa v 9 hod. Kondiční a rehabilitační cvičení 
středu v 10 a 11 hod. Anglická konverzace 
středu v 10 a ve14 hod. Sociální poradenství
čtvrtek10 a 11 hod. Francouzská konverzace 
pátek 13., 27. 2., 13. 3., 27. 3. v 10 hod. 
Trénování paměti

Informace, rezervace míst a přihlášky do kurzů: po–pá 9:00–14:00 na tel.
č. 224 325 224, 724 737 352 nebo na info@porteos.cz, út–čt 10:00–12:00
v klubovně Fresh senior, VILLA PELLÉ, Pelléova 91/10, 160 00 Praha 6,
www.villapelle.cz, www.freshsenior.cz

Pořádá: Porte o.s., Jaselská 3, 160 00 Praha 6, www.porteos.cz

Interní oddělení Strahov VFN zve na
bezplatné preventivní vyšetření
v rám ci Světového dne ledvin.

Světový den ledvin má za cíl zvýšit
povědomí o důležitosti našich ledvin
na naše celkové zdraví a snížit četnost
a dopad onemocnění ledvin a jejich
přidružených zdravotních problémů po
celém světě. 

Pro širokou veřejnost nabízí interní
oddělení Strahov možnost bezplatné-
ho preventivního vyšetření v nefrolo-
gické ambulanci: měření hladiny krev-
ního cukru, vyšetření moči, kontrola

krevního tlaku. Konzultace s lékařem,
který v případě nutnosti doporučí další
postup.Přijďte si zacvičit, aby vás pohyb ne-

bolel. Cviky pro seniory jsou snadné,
rehabilitační, zaměřené na celý po-
hybový aparát, cíleně se zapojují po-
třebné svalové skupiny.

Cvičení Seniorfitnes je zaměřeno
na správné dýchání, posílení pánevní-
ho dna i na jednotlivé orgány. Uplat-
ňuje prvky zdravotního čínského cvi-
čení, které má velmi harmonizující
a vyrovnávací účinek a jemně povzbu-
dí energetická centra. 

Cvičitelka Jitka Hlaváčková, tel.
739623410 ve FTVS UK Jose Martiho
31, úterý od 11 hodin. Cvičitelka Mar-
cela Borgesová, tel. 737108545 v TJ
Sokol Dejvice I, Bubenečská 181/4,
čtvrtek od 9 a od 10 hodin. Cvičitel
Jan Šiml, tel. 732381138 Tatran Stře-
šovice, Sibeliova 368/51, pondělí od
10 a čtvrtek od 14 hodin. Informace
o dalších aktivitách hledejte na
www.seniorfitnes.cz a e-mail: senior-
fitnes@seznam.cz.

Pravidelným cvičením
nejen ke zdraví

Vyšetření ledvin zdarma

KDY? 12. března od 7 do 12 hodin
JAK: Přijďte na lačno, se vzorkem
ranní moči (event. ji lze odebrat až
na místě).
KDE? Interní oddělení Strahov
VFN, Šermířská 5, Praha 6
DOPRAVA: Bus 191, 176, 143,
zastáv ka Stadion Strahov.

Více informací naleznete na
www.dialyza-strahov.cz.

Zdravotní tělesná výchova a cvičení pro starší a pokročilé v TJ ÚVN
Rehabilitační cvičení při hudbě, při kterém se procvičují, protahují a posilují
všechny klouby a uvolňuje páteř. Cvičí se na podložkách, u ribstolí, s míčky,
s gymbaly, s posilovacími gumami apod. Všechny pomůcky i podložky jsou
v tělocvičně k dispozici.
Cvičení probíhá každé úterý od 15:00 do 16:00 v tělocvičně ÚVN, pavilon
F2  (U nemocnice 1200, Praha 6 – Střešovice). Cena 50,- Kč za jednotli-
vou hodinu nebo předplatné 150,- Kč na 1 měsíc či 450,- Kč na čtvrtletí.
Cvičitelka a vedoucí oddílu: Charlotte Toufarová (tel. 723 283 130).

Tvořivé úterky opět letos
Městská část bude i v letošním roce pokračovat s úspěšným projektem Tvoři-
vých úterků, který je určen pro děti, jejich rodiče a prarodiče a stejně tak pro
seniory, kteří si společně mohli vyzkoušet atraktivní ruční práce a vyrábění
předmětů. Program je zdarma a o prvním termínu se informujte na
www.praha6.cz.
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Žít ve svém domově i ve vysokém
věku, bez obav a s vědomím, že v pří-
padě potřeby vždy přijde pomoc – to
umožňuje seniorům a zdravotně po-
stiženým propracovaný systém tís-
ňové péče. Tlačítko tísňové péče do-
káže přivolat pomoc v případě pádu,
nevolnosti nebo jiné krizové situace.

Seniorům tak umožňuje žít soběs-
tačný život s jistotou, že v případě po-
třeby se jim dostane pomoci. 

„Jde o komplexní sociální službu,
která má za úkol pomoci ochránit
zdraví a životy potřebných občanů, ať
už seniorů nebo zdravotně postiže-
ných. Městská část pro letošní rok na
zajištění této péče vyčlenila 250 tisíc
korun,“ říká radní pro sociální oblast
Milena Hanušová.  Praha 6 již několik
let prostřednictvím sdružení „Život
90“ tuto službu seniorům podporuje fi-
nančně. Praha 6 uhradí zájemci insta-
laci zařízení do bytu v ceně 4 tisíce
korun. Uživatelé služby platí pouze
paušální měsíční poplatek 400 korun
měsíčně za dohled a služby.

„Systém zajistí poskytnutí odborné
pomoci nepřetržitě 24 hodin denně,
7 dní v týdnu. Každý rok je z naší
městské části takto připojeno mezi 30
až 40 klienty,“ dodává radní Hanušo-
vá. Klientům je v rámci dohledu po-
skytována preventivní průběžná péče,
kdy je operátorkami dispečinku (zdra-
votními sestrami) kontaktován mini-
málně jednou za 48 hodin.

Formuláře žádostí jsou k dispozici
v sekretariátu odboru sociálních věcí.
Žádosti budou posouzeny Komisí pro
sociální a zdravotní problematiku
Rady městské části Praha 6, která se-
staví pořadník žadatelů podle potřeb-
nosti zohledňující věk a zdravotní stav. 

V případě zájmu o tuto službu
zašlete žádost o poskytování této
služby na Odbor sociálních věcí
k rukám vedoucí Odboru sociálních
věcí paní Bc. Jitce Köcherové, Úřad
městské části Praha 6, Čs. Armády
23, 160 52 Praha 6 (případné infor-
mace na tel č. 220 189 612 nebo 220
189 601).

Systém tísňové péče
umožňuje žít seniorům

doma bez obav

Jak systém funguje? 
� Byt klienta musí být vybaven pevnou telefonní linkou nebo klient musí mít
mobilní telefon. Jejich prostřednictvím je zajištěno automatické spojení s cen-
trálním dispečinkem tísňové péče, kde je zajištěna nepřetržitá služba. 
� Tísňové tlačítko nosí klient neustále zavěšené na krku. Jakmile v jakékoli
části bytu potřebuje pomoc, stiskne tlačítko a ke spojení s dispečinkem dojde
automaticky. Přes telefonní přístroj s hlasitou komunikací dojde k následné-
mu hovorovému propojení klienta s operátorem dispečinku. 
� Prostorové čidlo v bytě reaguje na pohyb. Pokud v nastaveném intervalu
(1 až 15 hodin) čidlo pohyb nezachytí, dochází k automatickému hovorovému
propojení. Neozve-li se klient dispečinku, zajišťuje dispečink návštěvu v bytě
klienta, aby se zjistily důvody a zajistila případná pomoc.

Devíti stům seniorům i postiženým
lidem z Prahy 6 pravidelně pomáhá
Pečovatelská služba k tomu, aby si
do kázali zachovat kvalitu života
i v se niorském věku nebo nepříznivé
životní situaci. Zájem o nejrůznější
služby pravidelně narůstá. 

Pečovatelská služba je největším
poskytovatelem služeb v Praze 6. Na-
bízí například pomoc v domácnosti,
rozvoz obědů, praní prádla a další. Te-
rénní pečovatelky nakoupí, obstarají
nejrůznější pochůzky, pomohou v do-
mácnosti, s obědem i s ranní hygienou,
uklidí, nakoupí, doprovodí k lékaři atp.
Lidem se sníženou soběstačností tak
pečovatelská služba pomáhá v maxi-
mální míře zachovat jejich dosavadní
způsob života a poskytnout jim nebo
jejich rodinám přiměřenou podporu
tak, aby mohli žít co nejdéle důstoj-
ným životem ve vlastních domácnos-
tech. Pečovatelská služba se přizpůso-
buje potřebám uživatelů, pečovatelé se
snaží respektovat jejich přání. Nabíd-
kou svých služeb chce co nejlépe rea-
govat na potřeby obyvatel městské
části Praha 6.

Pečovatelská služba Prahy 6,
pomáhá seniorům

a zdravotně handicapovaným

za nejvyšší možnou cenu.

Vyřeším právní
a spoluvlastnické problémy,

dluhy, exekuce, privatizace aj. 

Možnost okamžité
finanční zálohy.

Rychlé a seriózní jednání,
osobní přístup. 

VÝKUP NEMOVITOSTÍ

603 278 555

INZERCE

S0228

Pečovatelské služby
Terénní pečovatelská služba je po-

skytována občanům s trvalým bydliš-
těm na MČ Praha 6 v pracovních
dnech v době od 7 do 19 hod.

Pečovatelská služba provádí pečo-
vatelské úkony, kterými se snaží na-
plňovat osobní cíle a potřeby uživate-
lů. Péče je prováděna tak, aby byla pro
uživatele odborná a bezpečná.

Prováděné úkony:
1. pomoc při zvládání běžných úkonů
péče o vlastní osobu (pomoc a podpo-
ra při podávání jídla, pomoc při oblé-
kání a svlékání, pomoc při prostorové
orientaci, pomoc při přesunu na lůžko)
2. pomoc při osobní hygieně (pomoc
při úkonech osobní hygieny, při zá-
kladní péči o vlasy a nehty)
3. poskytnutí stravy nebo pomoc při
zajištění stravy (dovoz nebo donáška
jídla, pomoc při přípravě jídla a pití)
4. pomoc při zajištění chodu domác-
nosti (běžný úklid a údržba domác-
nosti, údržba domácích spotřebičů, po -
moc při zajištění velkého úklidu do-
mácnosti, běžné nákupy a pochůzky,
velký nákup týdenní, ošacení, vybave-
ní domácnosti, praní a žehlení prádla)
5. zprostředkování kontaktu se spole-
čenským prostředím (doprovod dětí do
školy, doprovod k lékaři atp.)

Kontakt
Zájemci o poskytování pečovatel-

ské služby mohou kontaktovat Pečo-
vatelskou službu osobně na adrese:
Břevnovská 4, 169 00 Praha 6 – Břev-
nov, telefonicky na čísle: 220 513 315,
220 513 521, 220 513 2 nebo na peco-
vatelska.sluzbap6@tiscali.cz. Na zá-
kladě žádosti o poskytování pečova-
telské služby bude s klientem uzavře-
na smlouva o poskytování vybrané
služby. Kompletní informace též na
www.pe covatelskasluzbap6.com.



volný čas

16ú n o r  2 0 1 5

Pražská masopustní sezóna letos za-
číná už v sobotu 7. 2. zahajovacím ce-
remoniálem na Staroměstském ná-
městí. 

V čele průvodu, který vyjde z Clam
Gallasova paláce půjdou i zástupci
Břevnovského masopustu. V Praze 6
pak 21. Břevnovský masopustní prů-
vod vyjde do ulic o karnevalovém
úterý 17. 2.

Zahájení průvodu se uskuteční tra-
dičně u KC Kaštan na Břevnově. Už
zde se budou mít možnost účastníci
průvodu občerstvit. V 16 hodin udělí
zástupce Prahy 6 maskám masopustní
právo a průvod se vydá za náležitého
veselí na svoji cestu po Bělohorské
ulici až k hotelu Pyramida. „Průvod
budou doprovázet bubeníci a další hu-
debníci. Dorazí i kejklíř Vítek se svojí
družinou a dlouhorukými Chudadly.
Lidé se mohou zapojit s bubínky, řeh-
tačkami a trumpetkami,“ vyzývá úča-
stníky průvodu Tomáš Hudera, před-
seda spolku břevnovských živnostní-
ků. Masopustní veselí bude ukončeno
u hotelu Pyramida, kde je připravena
pravá zabijačka s posezením, hudbou
a tancem. Pro děti bude připraveno di-
vadlo, budou si moci vyzkoušet své
dovednosti v žonglérské škole kejklíře
Vítka a na závěr večera zhlédnout jeho

ohňovou masopustní show. Dětské
masky v průvodu dostanou dárky a ty
nejlepší převleky dostanou ceny.  

A protože karnevalové veselí před-
cházející období Velikonočního půstu
je hlavně o jídle, nebudou chybět čer-
stvé jitrničky, jelita, tlačenka, polévka,
guláš a jiné. A samozřejmě pivo a teplé
nápoje. Masopustní průvod se koná za
finanční podpory městské části ve výši
80 tisíc korun. 

Ples na téma retro
V sobotu se v břevnovském hotelu

Pyramida uskuteční již 21. Maškarní
bál. I zde budou vyhodnoceny nejlep-
ší masky večera, a to na téma „retro“.
Součástí maškarního bálu bude tradič-
ní bohatá živnostenská tombola.  

Karneval aneb maso pryč
Masopust neboli karnevalové ob-

dobí bylo v minulosti období od Tří
králů do Popeleční středy. Maškarní
zábava, která probíhala zpravidla na
masopustní úterý, tedy v úterý před
Popeleční středou, byla vyvrcholením
masopustu. Popeleční středou začíná
postní období před Velikonocemi. Ná -
zev karneval je synonymem masopus-
tu (z italského carnevale, přeloženo
jako „maso pryč“). 

Břevnovský průvod masek MČ Praha 6 zve na koncert studentů pražské konzervatoře z cyklu

Z hvězdiček rostou hvězdy
v sobotu 14. 2. od 18 hodin v sále Národní technické knihovny

Na koncertě předvedou svá díla
studenti skladatelského oddělení Pražské konzervatoře.

Program: I. Algür: Veselá etuda pro klavír, Svatopluk Kůrka: Sonatina pro
flétnu a klavír, Jiří Slabihoudek: Pour (e)M pro klarinet a klavír, Tomáš Ja-
noška: Sonatina pro flétnu a klavír, Jiří Slabihoudek: Slovníček pojmů pro
flétnu, basklarinet a klavír (1. cena na skladatelské soutěži Generace 2014),
Aliksandr Jasinski, Litvinská svita pro akordeon (výběr).

MČ Praha 6 zve na výstavu v Galerii Chodník
ve Skleněném paláci, Náměstí Svobody 1

Nový Sedlec – Studie zástavby
v pracích studentů Katedry architektury FSv ČVUT

Výstavu lze zhlédnout do 10. 3. 
Studenti magisterského programu Archi-
tektura a sta vitelství Fakulty stavební
ČVUT v Praze představují svůj pohled na
možnost zástavby lokality Sedlec – jižní
část – území podél komuni kace Kamýc-
ká. Možnost zástavby je zde výrazně
ovlivněna nejen přírodními památkami,
ale i umístěním tramvajového tělesa uva-
žovaného prodloužení tratě z Podbaby do
Suchdola. Prezentovaných dvanáct stu-
dentských prací představuje dvanáct rů-
zných přístupů k urbanizaci této lokality. 
Vernisáž výstavy se koná 4. 2. v 18 hodin. Projekt studentských prací na
vernisáži představí doc. Ing. arch. Václav Dvořák, CSc., vedoucí katedry. 
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DDM U Boroviček na Bílé hoře
zve na akce

Sobota 7. 2. od 10 do 12 hod. a od 12 do 14 hod., keramická dílna
Keramická sobota – pro děti i další zájemce, kteří nemají čas na pravidelné
kroužky. Cena za dvouhodinovku 50,- pro děti, 200,- pro studenty do 26 let
a 250,- pro dospělé. Rodinná vstupenka (1rodič+1dítě) 250,-. Přihlášky pře-
dem na tel. DDM 235 323 333 nebo klara.pliestikova@ddmp6.cz.

Pondělí 9. 2. a 18. 2. od 18.30 do 19.30 hod., malá tělocvična ZŠ Dědina 
Cvičení pro maminky a holčičky. Cyklické posilování a protažení vahou vla-
stního těla a drobných pomůcek. Určeno mladým maminkám, tetám a babič-
kám a jejich školním dítkám. Cena 50,- za dvojici a hodinu.

Sobota 14. 2. start 9.45–10.15 hod. od ZŠ Mikoláše Alše v Suchdole
12. ročník pochodu Praha – Okoř. Nenáročná cca 13 km trasa pro malé
i velké. Cíl 11.30–14.00 hod. na louce pod hradem Okoř. Vstup volný.

Podrobné informace o všech programech najdete na www.ddmp6.cz
Dům dětí a mládeže Praha 6, U Boroviček 1, 163 00 Praha 6 – Řepy

Kontakty: www.ddmp6.cz, info@ddmp6.cz, tel. 235 323 332–3

Dům dětí a mládeže hlavního města Prahy
Stanice techniků
Pod Juliskou 2a, 160 00 Praha 6, tel.: 224 310 240

Akce Stanice techniků
11. 2. 16.30–18 hod. Otevřená Líheň

Cyklus malých foto workshopů pro veřejnost. Téma: Aranžované zátiší. Práce
v ateliéru se zábleskovými světly, pro začátečníky i pokročilé. Určeno mládeži
od 11 do 18 let. Více informací na santler@ddmpraha.cz. Zdarma.

21. 2. od 10 do 12 a od 13 do15 hod. Den s železničními modeláři 
Sobotní návštěvní den mezi železničními modeláři. Přijďte navštívit klubové
modelové kolejiště ve velikosti H0. Máte možnost zhlédnout plný provoz
zmenšeného Posázavského Pacifiku (viz www.zeleznicepodbaba.cz. Budova
Stanice techniků, Vstup volný.

22. 1.–6. 3. Fotogalerie Juliska
Krajinářská fotografie objektivy několika autorů. Vystavujícími jsou studen-
ti Školy kreativní fotografie. Výstavu lze navštívit v každý všední den (kromě
prázdnin), od 15 do 19 hodin. Vstup volný.

Další informace na http://www.ddmpraha.cz/stanice-techniku 

Husa + myš = pes. Že nechápete?
Mož  ná jste o metodě Hejného ve
výuce matematiky slyšeli, nebo se
podle ní učí vaše děti. Pokud byste si
chtěli vyzkoušet tuto výuku na vlast-
ní kůži, navštivte „jarní školu“ v ZŠ
Hanspaulka ve dnech 1. – 3. března. 

Metoda Hejného má mnoho, co
dětem dává. Především děti baví! Dále
rozvíjí jejich logické a kritické myšle-
ní, učí je řešit problémy, argumento-
vat, ověřovat, vyžaduje umění spolu-
práce. Všechny matematické úlohy
jsou v Hejného metodě postaveny tak,
aby jejich řešení děti „automaticky“
bavilo. Děti přichází na řešení úkolů
díky své vlastní snaze. Umí sčítat, od-
čítat, násobit a dělit jako při běžné vý -
uce, ale získávají navíc velkou přida-
nou hodnotu. Podle této metody se
dnes učí na více než 800 školách

v České republice. O metodu profeso-
ra Milana Hejného se zajímají v Itálii,
Řecku, Finsku, Švédsku, Polsku či
v Kanadě a USA. Metoda využívá
vlastní zkušenost dítěte, kterou si sa -
mo vybudovalo od prvního dne svého
života – doma, s rodiči, při objevování
světa venku před domem či na písko-
višti s ostatními dětmi. Stavíme na při-
rozené konkrétní zkušenosti, ze které
pak dítě dokáže udělat obecný úsudek.

Jarní školu v ZŠ Hanspaulka ve
dnech 1.–3. března pořádá společnost
H-mat vždy od 16:45 do 18:30 hod.
Jsou připraveny bloky pro rodiče a ve-
řejnost, můžete se zúčastnit jednou
nebo vícekrát, vstup je zdarma. Kvůli
zjištění počtu zájemců se prosím hlas-
te na e-mail marie.pojerova@zshan-
spaulka.cz. Více se o metodě můžete
dozvědět na www.h-mat.cz.

Vyzkoušejte netradiční
matematiku podle Hejného

Do startu závěrečného závodu bě-
 žec kého seriálu RunTour na Ladron -
ce zbývá více než půl roku, již nyní
se začíná plnit startovní listina.
Pokud patříte k vyznavačům ama-
térského závodění, neváhejte. Kapa-
cita závodu je omezena. 

Registrace do 4. ročníku Česká po-
jišťovna Mizuno RunTour, který po-
stupně proběhne Českými Budějovi-
cemi, Olomoucí, Hradcem Králové,
Libercem, Brnem, Plzní, Ostravou
a Pra hou, jsou již v plném proudu.
Závod na Ladronce se uskuteční 3 říj -
na. Přihlašovat se můžete na webu
www.run-tour.cz. Partnerem závodu je
i letos Městská část Praha 6, která se
podílí na organizačním zajištění běhu. 

„Běžci si mohou vybrat mezi tratí
na 5 nebo 10 kilometrů, což na start
láká převážně ty, kteří se s během te-
prve seznamují. Navíc pořádáme i dět-
ské závody na 500 a 1 000 metrů, ví-
tány jsou tak celé rodiny,“ říká Jan
Dvořák z organizačního týmu Run-
Tour.  Seriál se za čtyři roky své exis-
tence proslavil především svou poho-
dovou rodinnou atmosférou. Nedílnou
součástí běžecké série je také jeho cha-
ritativní složka. 50 Kč z každého star-
tovného pořadatelé věnují potřebným.
V minulosti již přes 2 miliony korun
darovali Dětskému kardiocentru v Mo-
tole a 800 tisíc Kč Nadaci Leontinka.
Startovné na závod 10 km stojí 500 ko -
run, na poloviční trať je to 400 korun.  

Registrace na Run Tour
jsou spuštěny

Běhejte společně pro radost
Běžecká škola Prahy 6 

Běhání je mezi veřejností stále populárnější a v Praze 6 k němu jsou takř-
ka ideální podmínky. Lidé běhají pro zlepšení kondice, aby shodili nějaké to
kilo, pravidelný pohyb jim pomáhá odbourávat pracovní stres. Běhání má být
ale především zábava. 

Jak správně běhat, aby pohyb nebolel a přinesl tu správnou radost? 
Nechte si bezplatně poradit v Běžecké škole Prahy 6. 
Přijďte na společné běžecké tréninky, nechte si poradit od odborníků, po-

vídejte si o svých zkušenostech s ostatními.
Běžecká škola pro veřejnost zahajuje tréninky 1. dubna. První trénink star-

tuje v 18 hodin na Ladronce u televizního vysílače. Další společné tréninky se
budou konat každý středeční podvečer v různých sportovně zajímavých loka-
litách Prahy 6. Přesný rozpis bude zveřejněn v březnové Šestce. 

Na společné výběhy jsou zváni všichni bez rozdílu výkonnosti. S pomocí
trenérů se protáhnete, rozcvičíte, zahřejete běžeckou abecedou. Běžecký tré-
nink bude probíhat ve skupinkách, které se přizpůsobí výkonnosti jednotli-
vých účastníků. V místě bude vždy zajištěno občerstvení a hlídání odložených
věcí.

Společné běhání pro veřejnost organizuje a financuje Praha 6.

Vlastivědné vycházky
Sobota 7. 2. Okolo Hvězdy starou Libocí do Ruzyně. 
Zastávka u slavné Pragerovy stavby 60. let 20. století, Ústavu makromole-

kulární chemie s prvními lehkými závěsovými stěnami u nás, pokračování okolo
tajemné a romantické novorenesanční, ale bohužel chátrající stavby Schuberto-
vy vily, která si zahrála ve filmu „Láska mezi kapkami deště“, Zeyerovy vily,
kostelíka sv. Fabiána a Šebestiána. Starými uličkami Liboce projdeme na ru-
zyňskou náves s Kubrovým statkem. Začátek akce ve 14 na stanici tram. č. 1, 2,
18 „Petřiny“. Cena 100/70 Kč.

Čtvrtek 19. 2. Praha v pohybu: Nordic Walking Chotkovými a Leten-
skými sady.

Profesionální instruktor vysvětlí a předvede základ správného provozování
„Nordic Walking“. Poté se průvodkyní a instruktorem vydáte do Chotkových
sadů, které byly původně nazývány Lidová zahrada a staly se prvním městským
veřejným parkem v Praze. Zapůjčení holí za 30 Kč pouze pro osoby se vstu-
penkou zakoupenou v předprodeji. Začátek akce v 15 hod. na zastávce tram.
č. 22 „Královský letohrádek“ (ve směru do centra). Cena 100/70 Kč. 

Více na www.prazskevychazky.cz
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Herečka Dejvického divadla Simona
Babčáková má po čtyřicítce svůj
život pevně v rukou. Ví, co chce, a ví,
jak toho dosáhnout. Divadelní i se-
riálové role klidně vymění za soused-
ské čtení na ulici. Přitom se nebojí
riskovat a jít pro úspěch představení
„s kůží na trh“.

V nové inscenaci Dejvického di-
vadla s názvem Kakadu hrajete dívku
postiženou autismem. Vyžadovala
role zvláštní přípravu? 

O autismu pojednává třeba životo-
pisný film Temple Gradin, který všem
doporučuji. Kvůli porozumění proble-
matice jsem přečetla knihy dvou autis-
tek, jejichž příběhy je hra inspirovaná.
Ale celé nastudování role byl pro mne
velice náročný vnitřní proces. Při
ztvárnění „normálních lidí“ vždycky
mohu sáhnout k nějakému typu zkuše-
nosti, kterou znám a tu potom rozví-
jet. Ale tady mi zkušenost chyběla.
Nechtěla jsem chodit mezi autistické
děti, pozorovat je jako opičky v ZOO,
abych je pak napodobovala, to mi při-
šlo neuctivé vůči tomuto fenoménu,
který je z mého úhlu pohledu až tra-
gický. Tito lidé mají něco jinak, ale zá-
roveň je z našeho světa těžké to po-
chopit, co to je TO jinak. 

Důsledkem této poruchy je, že dítě
dobře nerozumí tomu, co vidí, slyší
a prožívá. Chce hra na problém au-
tistů upozornit? 

To nebylo hlavním účelem, ale
pokud by hra Kakadu vedla k tomu, že
by byla větší podpora pro děti s autis-
mem a především pro jejich vyčerpané
rodiče, bylo by to pro mě štěstí a naše
práce by pak měla další hluboký
smysl. Jinak téma vzniklo tak, že reži-
sér Jiří Havelka četl spoustu knih
o mozku, ve kterých se často opako-
valo: toto platí vždy, kromě autismu.
Téma se mu tím nějak vygenerovalo.
Začal studovat materiály o autismu

a spolu s Karlem F. Tománkem napsa-
li scénář.

Celé představení je postavené na
vaší osobě… 

Pro mne je to první takto náročná
role, což se projevilo už u jejího zkou-
šení. Autismus nebylo moje téma
a dlouho mi trvalo, než jsem se s pos-
tavou propojila a než jsem vnitřně po-
chopila, o čem to je pro mne. Pro mne
je divadlo terapeutický proces a věřím,
že nedostávám role náhodou. Vždycky
jde o nějakou příležitost k vývoji a vni-
třnímu obohacení. Dlouho jsem netuši-
la, co s tím mám společného.  Až pár
dní před premiérou do sebe všechno za-
padlo a došlo mi, že to moje poselství
je v hlubokém přitakání životu handi-
capům navzdory. Což není zas taková
samozřejmost, jak by se mohlo zdát.

Neměla jste obavy, že hrát posti-
ženou vyzní trapně? 

Měla jsem hodně velké obavy, že
představení bude melodramatické, ci-
tově vydírající diváky nebo příliš drá-
savé. To sama nemám ráda. Trend je,
že se lidé chtějí spíš bavit, odpočinout
si. Najít rovnováhu mezi tím, aby to
nebylo patetické a zároveň, aby to zůs-
talo v úctě k tématu, nebylo jednodu-
ché a spousta velice vtipných scén při
zkoušení odpadla a museli jsme je ože-
let. Ale zpětné reakce diváků jsou
krásné a moje obavy se nenaplnily.
Také za námi chodí lidé, kteří mají
zkušenost s autisty a ti nám děkují, že
se takovému tématu divadlo věnuje. 

Dvakrát jste byla navržena na di-
vadelní cenu Alfréda Radoka. Ne-
myslíte, že tentokrát by to mohlo vy -
jít? 

Snažím se dělat svou práci nejlíp,
jak umím, protože mě baví. Ceny nej-
sou moje privátní motivace. I když
vždycky potěší. A mimochodem ceny
Alfréda Radoka jsou zrušeny, protože
nejsou peníze. To je trapas, co?

Novinkou na repertoáru divadla
jsou vaše večery vycházející z impro-
vizačních dílen. První dva máte za
sebou, jak se povedly?

Překvapivě dobře. Před prvním
jsem se trochu sesypala z nejistoty
a pochybností. Na večerní představení
bylo vyprodáno a já jsem netušila, zda
mezi účastníky workshopu bude něk -
do, s kým budu chtít večer hrát. Ale
pak jsem se uklidnila, protože jsme za
odpoledne dokázali udělat tolik práce,
která by pomalou cestou trvala dva
roky. Na březnový workshop se moc
těším a už jsem v klidu. Věřím, že si
tento projekt najde své diváky. Cítím,
že lidi jsou hladoví po autentickém je-
vištním zážitku a ten je tady 100% za-
ručen. 

Co si pod improvizačním pořadem
máme představit? 

Pět hráčů a dva muzikanti, kteří ne-
vědí, co se bude dít, vytvářejí příběhy
tady a teď. Z kostýmů, které jsou k dis -
pozici, vytváříme postavy, a ty postavy
vytvářejí příběhy. Většinou jsou vtip-
né, i když to není hlavním cílem. Spíš
takovým vedlejším produktem impro-
vizace. 

Jak to myslíte? 
Improvizace je příjemná v tom, že

se o humor člověk nemusí starat. Stačí,
aby se dal postavám plně k dispozici,
a humor z toho přirozeně vyplyne. Ale
ono samozřejmě dát se postavě k dis -
pozici bez očekávání a bez chtění není
zase tak jednoduché. Na to je právě ten
workshop. Je až zarážející jak zablo-
kovanou máme fantazii.

Čím vás improvizace přitahuje? 
Celý život je improvizace. Při ní má

člověk možnost trénovat práci s nejis-
totou, pochybnostmi a panikou. Věci,
které o sobě zjistí, pak může aplikovat
i ve svém soukromém životě. Schop-
nost nadhledu, uvědomění si, že každá
situace má svoje řešení, to je aplikova-
telné na běžný život. A taky mi přiná-
ší euforii a pocity čirého štěstí pouštět
si fantazii na špacír. Ty chvíle, kdy se
sama bavím tím, co ze mě leze, proto-
že jsem to předem netušila. Ani jsem
nevěděla, že v hlavě něco takového
mám. I když, bůh ví, odkud se to
všechno bere, že?

Mohou si z toho něco odnést i di-
váci? 

Lidé, kteří se o improvizaci zajíma-
jí, se mohou přijít podívat už během
odpoledne na průběh workshopu a sa-
motný proces vzniku představení, pro -
to se to také jmenuje Laboratoř. Ale
vlastně i v rámci večerního představe-
ní lidé mohou nakouknout do pravidel
improvizace, což je zpětně může obo-
hatit pro život. Kromě záchvatů smí-

chu mohou vidět i souvislost se svými
osobními příběhy a něco svého na nich
pochopit. Pohybujeme se v kruzích,
nic není náhoda, takže většinou se na
jevišti odehrávají situace, které rezo-
nují s publikem. To je další z fenomé-
nů improvizace, který je fascinující.
Nějaké morfické pole nebo telepatie,
to je jedno, jak si to nazvete, ale je to
tam.

Dokážete si Vy poradit s každou si-
tuací? 

Většinou ano. Ale neznamená to, že
u toho nemám nepříjemné pocity nebo
negativní emoce, jako strach a paniku.
Zhroutím se. Ale nevadí mi to. Nejsem
na sebe naštvaná, protože se s tím
učím pracovat, samozřejmě s celým
týmem kamarádek a podporujících lé-
čitelek.

Co musí mít dobrý improvizátor? 
Musí být vypravěč a mít exhibiční

přetlak, protože na nějakou stydlivost
opravdu není čas. A musí mít ochotu
a odvahu jít s kůží na trh, protože téma
si nevybírá on, ale téma si vybírá jeho.
No, vybírá, ono na něj skočí a hotovo,
vypořádej se s tím, jak umíš. A pokud
má hráč nějaká osobní tabu, tak přesně
ta na něj budou skákat a to není pro
každého. Takže hráč je nucen pracovat
na sebepoznání a rozšiřovat si tak pole
hráčských možností.

Do „práce“ to nemáte daleko.
Bydlela jste dřív v Dejvicích nebo pra-
covala v divadle? 

V Dejvickém hraji dvanáct let
a v Dejvicích bydlím 7 let. To, že byd-
lím v Dejvicích, je příjemná náhoda.
Do práce jezdím tramvají, vždycky
dvě zastávky. Nazpátek se ráda svezu
s některým z kolegů, kteří jedou dál
přes Prašný most. Jsem nejlínější člen-
ka souboru. 

Jak se vám v centru Prahy 6 žije? 
V Dejvicích jsem spokojená.

Z mého pohledu je to klidná a bezpeč-

Simona Babčáková: hroutím se pravidelně, ale nevadí mi to 

Foto: Hynek Glos

Simona Babčáková a David Novotný v inscenaci Kakadu.
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Nově otevřená prodejna na 100 m2

Evropská 655/116, Praha 6 
233 338 583 nebo 737 424 955

www.td-podlahy.cz, tdservis@seznam.cz

PRODEJ a POKLÁDKA PODLAH
� PVC, VINYL, KOBERCE
� PLOVOUCÍ PODLAHY
� DŘEVĚNÉ PODLAHY
� PARKETY
� RENOVACE PARKET

a DŘEVĚNÝCH PODLAH

WWW.TD-PŮJČOVNA.CZ
PŮJČOVNA PODLAHÁŘSKÝCH

A DALŠÍCH STROJŮ
233 338 583 nebo 732 675 161

Nově také nabízíme
� DVEŘE
� OKNA A STÍNÍCÍ TECHNIKU

Otevírací doba
Po–Pá 8:00–12:00  13:00–18:00

So 8:00–12:00
S tímto inzerátem u nás dostanete

10% slevu na všechny podlahy

ZUBNÍ ORDINACE
Vítězné nám. 10,

3. patro,

přijímá nové pacienty:
Dr. Zuzana Votřelová

tel.: 233 342 474

Přijímáme i pacienty
na dentální hygienu:

Eliška Járová,
Kyjevská 8

tel.: 224 323 727

Horomûfiice, Praha – západ,
Suchdolská 682
tel.: 220 970 080, mobil: 724 534 238
Po–Pá 6.15 – 18.00, So 8.00 – 12.00

LASEROVÁ GEOMETRIE
CENA OD 700 Kâ

KLEMPÍŘSKÉ PRÁCE – AUTOLAKOVNA

www.abhcar.cz

PRAHA 6 -  DEJVICE

Přijmeme makléře.
Pro zkušené bonusy,
pro nováčky zaškolení
v naší akademii
v lednu zdarma.

www.rkevropa.cz

S0209 S0224

S0215 S0221 S0210 S0225

KREJČOVSTVÍ
Marcela Kučerová

� 35 let praxe v oboru
� Šití oděvů na zakázku,

opravy a úpravy látkových,
kožených a úpletových oděvů,
šití záclon a jiné.

� Malosériová výroba, šití kožených,
divadelních a dobových kostýmů.

Ateliér NOI
� Vlastní výroba a prodej

dětského oblečení i na zakázku.

Změna adresy:
Pod Baštami 4, Praha 6 – Hradčany
Přímo u metra Hradčanská
Tel.: 604 648 953, 733 244 873
www.ateliernoi.cz

CENTRUM SLUŽEB
� Elektrikářské práce

– instalace, projekt,
revize

� Instalatérské práce
– voda, topení,

kanalizace
� Údržba nemovitostí,

pohotovost

tel: 603 517 664; 736 107 269
inova.stav@seznam.cz

www.inova-stav.cz

ná čtvrť, kde se nebojím pustit děti sa-
motné na hřiště. Ale chybí mi tu ve-
černí kultura, klub nebo bar, kde by se
tančilo. Jsem vděčná za kino Oře-
chovka, i nedaleké kino Oko na Letné,
tam chodím na dopolední představení
a za Letní Letnou. Ale jinak je to tako-
vá důchodcovská čtvrť, kde chcípl pes.

Řada herců se aktivně zapojuje do
politiky nebo do komunitního života,
jak jste na tom vy? 

Spolupracuji s Rekonstrukcí státu
(projekt zabývající se otázkami tran-
sparentnosti a odpovědnosti veřejné
správy, pozn. red.) i s řadou nezisko-
vých organizací (Člověk v tísni, Asis-
tence o.p.s., Hnutí Duha, Greenpeace,
Automat..), jejichž množství se ne-
ustále rozšiřuje, protože mě všechna ta
témata zajímají. A jsem vděčná, že
schopní a inteligentní lidé jsou ochot-
ni věnovat svůj čas, energii a talent ně-
čemu, co je opravdu potřeba. Většinou
za minimální platové ohodnocení, pro-
tože jejich práce je obecně silně pod-
hodnocená. Už název nezisková orga-
nizace mě vytáčí. Je to jako zaklínad-
lo.

Jak je podporujete vy?
Moderuju jim večery, festivaly,

předávání cen, posílám pravidelně
drobné částky… Konkrétně třeba dej-

vický komunitní život jsem podpořila
při akci Zažít město jinak, která se ko-
nala za rohem na ulici, tím, že jsem
četla dětem knížku. To je krásná akce,
kde se lidé mají možnost seznámit,
potkají se, popovídají si. Pro děti jsou
připravené workshopy… A pak už je
na lidech, jestli se na sebe usmějí, dají
se do řeči, jestli si něco domluví na
příště nebo se jenom potkají. To je
podle mne ten zdravý způsob, jakým
se lidé mohou dostat z izolace svých
bytů. Lidé by měli vzájemně spolu-
pracovat, sdílet společný život, proto-
že izolovaný život je zbytečně vyčer-
pává. Návrat ke komunitám a spolkům
mně přijde jako jedno z řešení, jak
zkvalitnit naši existenci.

Viděno pohledem na vaši práci ve-
dete pestrý a zajímavý život. Jste s ním
spokojená? 

Maximálně. A ta spokojenost se be -
re v tom, že jsem se naučila o sebe sta-
rat. Když mám problém, se kterým si
nevím rady, nestydím se za někým jít.
Mám svých sedm podporujících žen,
vědmy, ke kterým chodím na konzulta-
ci podle toho, jaký problém právě ře -
ším. Studuji principy života, což je se-
bepoznávací filozofie, která mě naučila,
jak si pojmenovávat svoje potřeby a jak
je naplňovat. Jak komunikovat sama se

sebou i s okolním světem. Tohle domi-
nantně přispělo k mé spokojenosti. Ve
chvíli, kdy si dokážete pojmenovat, co
opravdu potřebujete a umíte si ty po-
třeby vykomunikovat tak, abyste si vá-
žili svého života a respektovali druhé,
tak nic není nemožné. 

Co děláte, když nehrajete? 
Starám se o děti a o rodinu. Schá-

zím se s kamarády, jezdíme na výlety.
Hodně čtu, dávám si horkou vanu,
chodím na masáže a dopoledne cho-
dím do kina. Jsem taková normální
ženská včetně toho, že se pravidelně
hroutím. A když mám chandry z toho,
že je toho na ně moc a nevím jak dál,
tak mám kamarádky, kterým okamžitě
telefonuju, a ony mi řeknou, že jsou
v tom samém stavu a já se uklidním,
že v tom nejsem sama.

INZERCE

Simona Babčáková
Herečka a žákyně improvizátora Jaroslava Duška je již 12 let členkou soubo-
ru Dejvického divadla, kde uvádí i své improvizační večery. Společně s Ester
Kočičkovou a hudebníkem Markem Doubravou pravidelně vystupují v praž-
ském klubu Rock Café. Za své výkony na jevišti byla dvakrát nominována na
cenu Alfréda Radoka.
Hrála například ve filmech U mě dobrý a Nestyda, Největší z Čechů a Rodi-
na je základ státu. Popularitu ji přinesla i role Simony v seriálu Comeback.
V posledním roce hrála ve filmu Díra u Hanušovic v režii Miroslava Krobota
i v seriálu České televize Neviditelní. 

Foto: Nina Vránová
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Zelená 15a, Praha 6
Pokladna a rezervace vstupenek:
tel. 233 332 430
rezervace@dejvickedivadlo.cz.
dejvickedivadlo@dejvickediva dlo.cz
www.dejvickedivadlo.cz
Začátky představení v 19.30 hod.,
není-li uvedeno jinak.

4. 2. K. F. Tománek, J. Havelka
Kakadu
Hra ze života.
5. 2. Petr Zelenka
Dabing Street
Ve dvou věcech jsou Češi skutečně
dobří: v pití alkoholu a dabingu. 
6. 2. Aki Kaurismäki
Muž bez minulosti
Hra o lásce. 
9. 2. Johann Wolfgang Goethe
Spříznění volbou
Do čela, či do prsou okénko. Uvedení
nejvýznamnějšího románu německého
klasicismu. 
11. 2. Petr Zelenka
Dabing Street
12. 2. K. F. Tománek, J. Havelka
Kakadu

13. 2. Karel František Tománek
Kafka ’24
Hra inspirovaná posledním rokem ži-
vota Franze Kafky.   
15. 2. Anton Pavlovič Čechov
Racek
Komedie o čtyřech dějstvích.  
17. 2. K. F. Tománek, J. Havelka
Kakadu
Hra ze života.
18. 2. Patrick Marber
Dealer’s Choice
19. 2. John Buchan a Alfred Hitchcock
39 stupňů
Komedie na motivy klasického špio-
nážního filmu Alfreda Hitchcocka
z roku 1935. Adaptace: Patrick Bar-
low. 
20. 2. Petr Zelenka
Teremin
Příběh člověka, který navždy změnil
tvář moderní hudby.
23. 2. Irvine Welsh
Ucpanej systém
25. 2. Miroslav Krobot
Brian
26. 2. Irvine Welsh
Ucpanej systém

benefiční představení
27. 2. Anton Pavlovič Čechov
Racek
Komedie o čtyřech dějstvích.

Kulturní programy

Bělohorská 150, Praha 6,
tel.: 233 353 020 
E-mail: kastan@kastan.cz
www.kastan.cz

Výstava: 2. 2. – 27. 2. 
Marcel Bárta – Příběhy horizontu
5. 2. ve 20 hod.
Chudák paní Popelková – koncert
tria kolem Karla Vepřeka.
6. 2. ve 20 hod.
Bran – koncert, keltská hudba.
7. 2. v 15 hod.
Pohádkové šachy: Šachové povídán -
ky, dětské představení
7. 2. ve 20 hod.
MCH BAND Es reut mich f... – kon-
cert, vzpomínka na nejúspěšnější al -
bum skupiny.
9. 2. ve 20 hod. 
Filmový večer: K oblakům vzhlíží-
me (ČR, 2014, dokument, režie: Mar-

tin Dušek, 66 min.) Melancholický
obraz jedné vyřazené generace mla-
dých lidí.
11. 2. ve 20 hod.
Kvarteto Hanzlová, Hrubý, Svobo-
da, Tichý hrají upravené písně
Karla Reinera a Norberta Frýda.
12. 2. ve 20 hod.
Schodiště – koncert, nepřeberné
množ ství hudebních stylů.
13. 2. ve 20 hod.
Ira Mimosa – koncert.
14. 2. v 15 hod.
Divadlo Kasperle: O holčičce, která
zlobila… 
16. 2. v 19 hod.
Jiří Černý: Ro(c)kování. Poslechový
večer.
17. 2. v 19.30 hod.
Divadlo o hodinu dřív: Všednoden-
nosti 
18. 2. ve 20 hod.
Večery osamělých písničkářů – Petr
Váša, Jana Šteflíčková, Petr Linhart
a Kittchen.
19. 2. ve 20 hod.
Byl pes + Kojoti. Společné vystoupe-
ní dvou pražských alternative-
rock'n'rollových skupin.

20. 2. ve 20 hod.
Gregor Samsa + host – koncert  
21. 2. v 15 hod.
Divadlo Bilbo Compagnie: Klaun
Bilbo – Představení vychází z cirku-
sových pasáží.
24. 2. ve 20 hod.
Hlinomazův apetit – koncert alterna-
tivní kapely. 
25. 2. v 16 hod.
Sváťovo dividlo: Míša Kulička –
loutková pohádka.
25. 2. ve 20 hod.
Filmový večer: Ta krásná holka
z vily nad řekou (ČR, 2009, doku-
ment, režie: Alena Hynková, 26 min.)
Z dokumentárního cyklu ČT Nezmá-
mí hrdinové – Pohnuté osudy. Sny
o tá tovi (ČR, 2010, dokument, režie:
Josef Císařovský, 58 min.)
27. 2. ve 20 hod.
El Gaučo – koncert ve stylu funny
music. 
28. 2. v 15 hod.
Divadlo Kolonie: Velký uši 
28. 2. v 19 hod.
Jakub Myslín: Vymyslená výstava –
NA vernisáži výstavy zahrají skupiny
Jura Paápaá a Typ Skršín.

Dejvická 27, Praha 6
www.semafor.cz, tel.: 233 901 384
E-mail: vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod.

5. 2. Nejveselejší tragédie v Česku
6. 2. Kdyby tisíc klarinetů
7. 2. Levandule 16 hod

11. 2. Kam se poděla Valerie?
12. 2. Hodiny jdou pozpátku
13. 2. Nejveselejší tragédie v Česku
14. 2. Osvobozené divadlo Semafor

16 hod.
18. 2. Kytice
19. 2. Prsten pana Nibelunga
20. 2. Kdyby tisíc Klarinetů
21. 2. Co na světě mám rád 16 hod.
25. 2. Kytice
26. 2. Osvobozené divadlo Semafor
27. 2. Rytíři z Blaníku

a krasavice Lída
28. 2. Mam’zelle Nitouche 16 hod.

HOSTÉ:
2. 2. Gospel Time Party
9. 2. Všechnopárty

10. 2. Všechnopárty
22. 2. Andrea Andrei „40“ 18 hod.
23. 2. Všechnopárty
24. 2. Všechnopárty

Dejvická 38, Praha 6
Pokladna D S+H tel.: 224 316 784
Po 13.00–18.00 hod.
Út–Pá 9.00–14.00 a 15.00–18.00 hod.
Hrajeme-li v Praze je pokladna otevře -
na i o víkendu.
So/Ne 9.30–11.30 a 12.00–17.00 hod.
Hrajeme-li představení pro dospělé je
pokladna otevřena do 19.00 hod.
www.spejbl-hurvinek.cz

7. 2. v 14 a 16.30 hod.
Jak pan Spejbl prášil
8. 2. v 10.30 a 14 hod.
Jak pan Spejbl prášil
10. a 11. 2. v 10 hod.
Jak pan Spejbl prášil
11. a 12. 2. v 10 hod.
Jak pan Spejbl prášil
14. 2. 14 a 16.30 hod.
Jak pan Spejbl prášil
15. 2. v 10.30 a ve 14 hod.
Jak pan Spejbl prášil
17. a 18. 2. v 10 hod.
Jak pan Spejbl prášil

19. 2. v 10 hod.
Hurvínkova nebesíčka
21. 2. 14 a 16.30 hod.
Hurvínkova nebesíčka
22. 2. v 10.30 a ve 14 hod.
Hurvínkova nebesíčka
24. 2. v 10 a ve 14 hod.
Hurvínkova nebesíčka
25. 2. v 10 hod.
Hurvínkova nebesíčka
26. 2. v 10 hod.
Hurvínkův popletený víkend
27. 2. v 10 hod.
Hurvínkův popletený víkend
28. 2. 14 a 16.30 hod. 
Hurvínkův popletený víkend

PRO DOSPĚLÉ
11. 2. v 19 hod.
Spejbl versus Drákula
25. 2. v 19 hod.
To nejlepší s S+H
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Servis a oznámení

Pelléova 17/55, 160 00 Praha 6
e-mail: info@villapelle.cz
www.villapelle.cz
Otevřeno 10–18.30 hod. 
mimo pondělí a svátků

29. 1.–27. 3. 
Ivana Lomová: Obrazy z ložnice

Komentované prohlídky
19. 2., 19. 3. od 17 hod.

Tvůrčí dílny pro veřejnost
7. 2., 21. 2., 14. 3. od 16 hod.

Tvůrčí dílny pro školy: informace e-
mailem info@villapelle.cz, nebo tele-
fonicky: 725 537 142.

HC HVĚZDA PRAHA
Na Rozdílu 1,
Praha 6 – Vokovice

VEŘEJNÉ BRUSLENÍ
V ÚNORU

7. 2. sobota 18.30–20.30
8. 2. neděle 17.30–19.30

15. 2. neděle 17.30–19.30
21. 2. sobota 18.30–20.30
22. 2. neděle 17.30–19.30

Jednotné vstupné

100 Kč
a platí po celé 2 hodiny.

Půjčovna bruslí: 1 pár za 80,- Kč
oproti záloze 1.000,- Kč nebo dokla-
du totožnosti.

www.hokejhvezda.cz

K Brusce 5/208, 160 00 Praha 6
Tel.: 233 321 313
E-mail: info@piseckabrana.cz
www.piseckabrana.cz
Otevřeno: 13–19 hod.
Na výstavy vstup volný

od 10. 2. do 22. 2.
Dobové fotografie staré Prahy.
Výstava historických fotografií z 1.
po loviny 20. století.

23. a 24. února
Vítání dětí
Slavnostní přivítání nově narozených
dětí v Praze 6.

od 25. 2. do 8. 3.
Photoart Prague salon.
Výstava oceněných autorů mezinárod-
ní fotografické soutěže. 

Domov sv. Karla Boromejského zve

1.–28. 2. Krása stvoření.
Výstava obrazů Miloše Kouteckého inspirovaných vesmírem

a malovaných unikátní technikou na sametovém plátně. Výstava je prodejní. 
refektář, vstup volný

neděle 8. 2. od 17 hod. Let’s Go
Koncert mezinárodní akapelové skupiny (americké spirituály).

středa 11. 2. od 19 hod. Koncert orchestru Archioni Plus
pod vedením Michala Macourka, na programu Bachovo koncertantní umění.

Dobrovolným stupným na koncerty přispíváte do veřejné sbírky,
která probíhá za základě povolení Magistrátu hl. města Prahy

pod č. j. S-MHMP/464339/2013 a byla vyhlášena
na podporu činnosti a provozu Domova, který slouží nemocným seniorům.

Mezinárodní
výstavy koček
Hotel DIPLOMAT 
Evropská 15,  Praha6-Dejvice

ZO chovatelů koček Praha 8 
Vás co nejsrdečněji zve na

14.–15. 2. 2015

Velký doprovodný prodej chovatelských potřeb
a mnoho zajímavých chovatelských přednášek.

www.starshow.eu

23. 2. pondělí 18–22hodin 
OK Club U Prezidentů

2. 3. pondělí od 19 hod. 
U Holečků

50 let The Undertakers 1964–1968

30. 3. pondělí 18–22hodin 
OK Club U Prezidentů

www.odvarka.cz

Koncerty 50 let
Undertakers

Srbská 2, Praha 6
Otevírací doba: 15.00–24.00
Rezervace@potrva.cz,
Tel. 222 963 707

4. 2. 19:00
Open Mic #81, Hlavní host: Caine-Mi 
5. 2. 19:30
MAI MAI MAI (it),
Support: TARNOVSKI (cz)
7. 2. 19:30
Ivan Gutierrez a Madera
10. 2. 19:00
Science Café,
host:prof. Eva Semotanová
12. 2. 19:30
Johannez Benz
14. 2. 19:30
Baker/Belfi/Skodvin
20. 2. 19:30
Jazz Corporation
25. 2. 19:30
Kabaret Improvize
26. 2. 19:30
Kukui Trio

Kulturní centrum Klubovna
Ul. Generála Píky
www.klubovna.povalec.cz
Otevřeno pondělí–sobota od 15:00

Program
Kulturní centrum Klubovna: Únor
2.2. 20:00
Biograf CSPK: Celý svět se směje
(SSSR, 1934)
4.2. 20:30
Filmový klub 
5.2. 20:00
Nanodrob, No/Art – rockový koncert
6.2. 20:00
ŠpuntKVaně, Sketa syn – pohádko-
vé koncertní představení
7.2. 20:00
Dogfather, Tasted – rockový koncert
9.2. 19:00
Herní večer – týmová soutěž v desko-
vých hrách 
10.2. 20:00
Tlustý Prase – Divadelní představení
spolku Nepřijatelní
11.2. 20:30
Filmový klub 
12.2. 20:00
Clockwork – rockový koncert 
13.2. 20:00
Bug’n’Dub, Green Smatroll – kon-
cert v rytmu reggae a ska
16.2. 20:00
Lonely Virgin Robots – rockový kon-
cert
18.2. 20:00
Zvedni zadek: přednášky + projek-
ce z cizokrajných zemí 
19.2. 20:00
Mucha – punk schlagrový koncert
20.2. 20:00
Audio attaché – koncert + křest CD
21.2. 20:00
Chattopaddaya – big beatový koncert
23.2. 18:00
Stříhání vlasů v Klubovně – unikát-
ní atmosféra, šikovné ruce
24.2. 20:00
Dealeři – divadelní představení spol-
ku Nepřijatelní
25.2. 20:30
Filmový klub
26.2. 20:00
URAN – rockový koncert
27.2. 20:00
Cuprum, Lachende Kreaturen –
roc kový koncert
28.2. 20:00
The Tchendos – elektro concert
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NOVÁ ČISTÍRNA KOBERCŮ V PRAZE 6

ČISTÍRNA KOBERCŮ A ČALOUNĚNÍ
EKOLOGICKÉ ČIŠTĚNÍ

SUCHÉ ČIŠTĚNÍ CARPET CLEANER
h�p//www.cis�rnakobercu.eu

tel. 723 475 707

NOVÁ ČISTÍRNA KOBERCŮ V PRAZE 6

Bayrische Firma
bietet freien

Mitarbeitern/innen
eine Geschäftstätigkeit

am Wohnort.

Tel.: 00420 777 652 722

F I R M A  Š + M
provádí práce

MALÍŘSKÉ, LAKÝRNICKÉ,
TĚSNĚNÍ DO OKEN

v dílně i u zákazníka.
Rozpočty a konzultace zdarma.

Tel.: 241 494 620, mobil: 603 485 331
Fax: 241 494 620, mobil: 777 291 927

www.malirlakyrnik-praha.cz

� Vyklízení bytů, sklepů, pozůstalostí,
atd.

� Naložíme a odvezeme cokoliv.
� Stěhování všeho druhu.
� Vše za rozumnou cenu.

!! Odvoz !!
starého nábytku na skládku

Telefon: 773 484 056

KUPUJEME STAROŽITNOSTI
TRADICE - JISTOTA

ZVEME VÁS K LASKAVÉ NÁVŠTĚVĚ!

Opravy spotřebičů provádíme
v bytech zákazníků.

251 61 24 64        603 466 089
www.servis-chlazeni.cz

Opravy elektroniky, praček a myček
251 610 329      www.opravujeme.cz

S0205 S0206 S0213

S0207 S0208 S0211

S0219 S0201 S0202 S0216

S0227S0226

�� Přijímáme klientky všech
zdravotních pojišťoven

�� Poskytujeme komplexní
péči, včetně těhotenství
a ultrazvukového
vyšetření.

�� Neplatíte žádné vstupní
či roční poplatky.

Po 8–12 hod., St 8–14 hod.,
Čt 12–17 hod.

tel.: 233 358 791
mob.: 774 602 061

GYNEKOLOGIE
MUDr. Vlasta Stádníková
MUDr. David Hradecký

SOLANDIA REALITY s. r. o., Dejvická 9, 160 00 Praha 6

800 888 050 www.solandia.cz

UŠETŘETE ČAS A PENÍZE, SVĚŘTE
NÁM SVOU NEMOVITOST K PRODEJI

PRO NAŠE KLIENTY HLEDÁME:
byty před privatizací – možno i s dluhy
byty 2+1, 2+kk v panelovém domě
byty před celkovou rekonstrukcí (exekuce a zástavy vyřešíme)
půdní prostory k rekonstrukci
pozemek 1 000 – 3 000 m2 k výstavbě bytového domu
nebytové prostory vhodné pro gastronomicky provoz
byty k pronájmu na Praze 6

ZÍSKEJTE PENÍZE ZA
SVOU NEMOVITOST

BEZ ČEKÁNÍ

Vykoupíme vaši
nemovitost

a rychle vyřešíme
váš problém.
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„Co chceš, aby jiní činili tobě, to čiň
ty jim.“ Tímto poselstvím oslovil kar-
dinál Dominik Duka arcibiskup praž-
ský a primas český představitele še-
stkové radnice při své první návštěvě
radnice Prahy 6. Přijal pozvání sta-
rosty Ondřeje Koláře, aby požehnal
občanům, představitelům městské
části i úřadu. Pronesl lidská slova
o optimismu, zdravém rozumu
a smy slu veřejné práce.

„Kéž všemohoucí Bůh dá, abyste si
byli vědomi, že přicházíte do této bu-
dovy s vědomím, že jste zde pro dru-
hého. Protože tak je člověk uzpůso-
ben. Ať Bůh dá, aby jednání mezi vámi
a ostatními stranami, které sem při-
cházejí, skončilo tak, že když nemů-
žete říct ano a nemůžete vyhovět, aby
člověk odcházel s vědomím, že jste mu
mohli naslouchat, že jste se mu snaži-
li porozumět a pomoci, a že má nadě-
ji, že je možné některé věci změnit,
i když to třeba hned nejde kvůli někte-
rým předpisům nebo zákazům. Ale
může to jít o něco později. Kéž byste
měli to dobré vědomí, že sloužíte
dobré věci a všechno to, co proti obec-
nému dobru a blahu jest, je nezákonné
a neplatné,” požehnal úřadu kardinál
Dominik Duka. 

„Velmi si vážím návštěvy pana kar-
dinála. Jeho slova jsou pro nás zava-
zující a je na nás, abychom je naplnili.
Souhlasím s ním, že na radnici jsme
hlavně kvůli lidem a jasně nám nazna-
čil, kudy se máme ubírat v naší práci,“
řekl k projevu kardinála starosta On-
dřej Kolář.  

Vzácnou návštěvu kardinála Domi-
nika Duky na radnici Prahy 6 využil
k pozvání všech bývalých představite-
lů Prahy 6. Společně se tak u přípitku
se starostou Kolářem sešli Petr Boček,
Pavel Bém, Tomáš Chalupa i Marie
Kousalíková. „Těší mě také, že se spo-
lečně s mými předchůdci v čele radni-
ce Prahy 6 dokážeme sejít a přestože
jsou to političtí soupeři, můžeme spo-
lečně diskutovat. Nebráním se komu-
nikaci s nimi, spíše naopak. Pokud
budou přesvědčeni, že něco děláme
špatně, budu rád, když mi dají vědět,”
řekl Kolář.

Pavel Bém, starosta Prahy 6 z let
1998–2002, svému nástupci přeje, by
vládnul s pokorou a dokázal naslou-
chat lidem. A aby dokázal přijít s ná-
padem. Zatím nejdéle vládnoucí sta-
rosta v Praze 6 Tomáš Chalupa popřál
novému starostovi odvahu a silnou
vizi, které věří, která není ovlivněna

kompromisy, jako spíš vlastním pře-
svědčením. A odvahu tuto vizi prosa-
zovat .

Dominik Duka nenavštívil Prahu 6
poprvé. V roce 2010 vedla jeho první

pracovní cesta po uvedení do úřadu do
břevnovského kláštera, kde se v koste-
le sv. Markéty poklonil ostatkům sv.
Vojtěcha uloženým v oltáři a setkal s
převorem kláštera i zástupci Prahy 6.

Kardinál Duka požehnal lidem i radnici

U příležitosti návštěvy kardinála Dominika Duky se na radnici sešli starostové
Prahy 6 z minulých let. Zleva Pavel Bém (starosta Prahy 6 v letech 1998 až 2002),
Marie Kousalíková (starostka Prahy 6 z let 2011 až 2014), Tomáš Chalupa (sta-
rosta Prahy 6 z let 2002 až 2011) a Petr Boček (vpravo), starosta Pra hy 6 z let
1994 až 1998. Uprostřed Dominik Duka a současný starosta Ondřej Kolář. Chybí
první starosta Jiří Hermann (1990–1994), který před dvěma lety zemřel.
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Pivo dělá hezká těla, do fitcentra Na
Slamníku proto chodíme nebo Na
Slam níku tam je hej, tam hezký hol ky
pivo roznášej. Takto o starobylé praž-
ské hospodě zpívá známá rocková for-
 mace Alkehol, která zde jako mno ho ji-
ných kapel vznikla. Ve zdejším sále
opravdu není fitcentrum, ale můžete se
zde dobře najíst nebo přijít na koncert
či třeba divadelní představení. 

Historie restaurace Na Slamníku je bo-
hatá. První prameny zmiňují, že už v 16.
století zde stála krčma, které se říkalo Do-
lejší. Jak ale tedy Slamník přišel ke jménu
Slamník? V Bubenči se tradičně konala
slavnost zvaná Slam ník, šlo o krejčovskou
veselici, kdy se v úterý po Velikonocích
neslo na bidle plátno vycpané slámou
nebo senem a na tomto slamníku byly při-
pevněny hadrové loutky. To vše se ode hrá-
valo na náměstí v Bubenči, právě před
dnešní restaurací Na Slamníku, a odtud
tedy název. 

Postupně se z restaurace stalo v pod -
statě místní kulturní centrum. Konala
a koná se tady celá řada koncertů, festiva-
lů, divadel, začínala tady řada dnes už
všeobecně známých ka pel. Na Slamníku si
ale zachovávají i status klasické české hos-
pody, v dnešní době možná jedné z mála
v Praze. Na své si přijdou milovníci piva,

na výběr je únětické, plzeňské, černá
Chýně i tankový Staropramen. 

A ochuzeni nejsou ani milovníci jídla,
místní kuchaři připravují opravdovou
a poctivou klasiku. Začít můžete polév-
kou, pokračovat třeba českou klasikou
s domácími knedlíky včetně těch plněných
uzeným masem, za hřích jistě stojí i do-
mácí klobása. Není ledajaká, receptura na
ni se dlouho a pečlivě dolaďovala. V na-
bídce jsou samozřejmě třeba i pečená ko-
lena či žebra a mnoho dalšího. Ale jdou
tady samozřejmě i s dobou a třeba takový
hamburger je Na Slamníku obzvláště veli-
ký a dobrý. Najíst se Na Slamníku lze
navíc za ceny více než příznivé. 

Tradiční je Na Slamníku i zabijačka,
pořádají ji tady už popáté, a těší se velké
oblibě. Vždyť zajít na zabijačku v Praze
není vůbec samozřejmé. Příchozí vidí celý
proces od začátku do konce. Řezník přímo
na místě před očima hostů vyrábí jitrnič-
ky, jelítka, tlačenku, guláš a další po-
choutky. Kdo chce, může ochutnat přímo
na místě, a kdo nemá dost, může si záso-
bu odnést i s sebou domů. A na své si při-
j dou i ti mlsnější, k zabijačce přece pa tří
i koláče nebo třeba jidáše a ani na ty tady
nezapomínají a dojde na ně. 

Připraven je ale tradičně program pro
všechny věkové kategorie, zatímco ti starší

budou vydatně ochutnávat, nejmenší spo-
lehlivě zaujme například kouzelník nebo
divadelní představení. A zapomenout nelze
ani na harmonikáře Frantu Albrechta nebo
skupinu BlueMoon, která všem zahraje. 

Hospoda Na Slamníku je rozdělena na
několik částí. Srdcem hospody Na Slam-
níku je zcela logicky výčep. Vej de se sem
šedesátka lidí, topí se dřevem v krbových
kamnech, už to dokresluje atmosféru tra-
diční hospody, v zimě zahřeje příchozí
grog nebo svařák, v létě osvěží jedno z na-
bízených piv. 

Do salonku se vejde až šedesát lidí.
Uspořádat tady lze oslavy, večírky, firemní
akce, pravidelně a s oblibou je salonek vy-
užíván sportovními fanoušky při důleži-
tých sportovních kláních, která chtějí pro-
žít společně a ne sami doma v obýváku.
Součástí salonku je totiž velkoplošná tele-
vize. 

A důležitou součástí restaurace Na
Slamníku je hudební sál. Ten pojme do-
 konce osm desítek hostů a kromě osvědče-
ných a známých kapel tady nezapomínají
ani na ty začínající, které třeba mají před
sebou velkou budoucnost a jednou budou
moci říct: My jsme začínali Na Slamníku. 

Kdo dává přednost klidu a v teplých
dnech posezení venku, i pro toho mají Na
Slamníku to správné místo. Krásná, velká

a tichá zahrádka, kde se usadí také osmde-
sát hostů a ur čen je pro ně dokonce sa-
mostatný výčep a především grilované spe-
ciality – maso, ryby, sýry a další lahůdky.
Vždyť o tom, kolik hostů může Na Slam-
ník najednou přijít, také zpívá kapela Al-
kehol – „Každý večer se tam sejdem, na
Slamník se všichni vejdem.“

Restaurace Na Slamníku – spojení historie i moderní doby

Restaurace Na Slamníku
Wolkerova 12, 160 00 Praha 6

Provozní doba: 11.00–24.00 hodin 
Tel.: 233 322 594

INZERCE

S0212A S0212B


